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S uvjerenjem da je razvoj 
poduzetništva  ključan  za  napredak 
zajednice  održana  je  konferencija 
“Invest in Novska”, koja je ponudila 
širok spektar poticaja za investitore 
u novljansko gospodarstvo. Novska 
je  grad  s  poduzetničkim  zonama  u 
kojima su mnogi do sada našli 
odgovarajuće  okruženje  za  svoje 
poslovne pothvate. Naime, uz 
uspješnu drvnu i metalnu industriju te 
poljoprivrednu proizvodnju, Novska 
je u posljednjih nekoliko godina 
postala posebno zanimljiva i onima iz 
ICT i gaming svijeta.

Organizatori su bili Grad Novska, 
Razvojne agencije Grada Novske 
NORA i časopis “Lider“, konferencija  
je ugostila predstavnike Vlade RH, 
udruženja,  te  istaknute  pojedince 
iz gospodarstva i gaming sektora. 

Bez razvoja poduzetništva nema 
niti razvoja grad, a Novska ima 
brojne  potencijale  poduzetničkih 
zona i poticaje za investitore. Naime, 
grad ulagačima i poduzetnicima nudi 
poticajne mjere na temelju Zakona o 
poticanju  investicija  i  unapređenju 
investicijskog  okruženja,  gradske 
poticajne mjere, konkurentnu cijenu 
zemljišta, komunalnu opremljenost, 
oslobađanje  od  plaćanja  naknade 
prve dvije godine rada te potporu na 
prodajnu cijenu zemljišta u skladu s 
planiranim brojem zaposlenih.

– Bez razvoja poduzetništva nema 
niti razvoja grada, jer kako se 
razvija poduzetništvo, tako treba 
razvijati i ostale segmente, kako 
bismo male gradove poput Novske 
učinili poželjnima za život, pogotovo 
mladima. Kako raste Novska, raste 

Sisačko-moslavačka županija, a onda 
i cijela Hrvatska, rekla je Marija 
Kušmiš,  gradonačelnica  Novske,  u 
uvodnom dijelu investicijskog skupa.
Istaknula je i da je Novska dugi niz 
godina temeljila svoje gospodarstvo na 
razvoju drvne industrije, ali i tekstilne 
i metalne, a od 2018. godine razvija 
se kao središte gaming industrije. 
–  Pronašli  smo  nišu  budućnosti,  ali 
isto tako svojim mjerama nastojimo 
biti podrška svakom poduzetniku 
i obrtniku. Iako poduzetništvo nije 
lako, tu su lokalne jedinice i politika 
koji svakako trebaju biti podrška 
poduzetnicima. Grad Novska 
postao je danas sinonim za digitalnu 
revoluciju u Hrvatskoj.”, istaknula je 
u uvodnom obraćanju gradonačelnica 
Marija Kušmiš, podsjećajući na 2018. 
godinu kad se krenulo u nove izazove 
prateći  trendove  digitalne  revolucije. 

Konferencija „Invest in Novska” 
– Mogućnosti i potencijal koje nudi 
Novska budućim ulagačima
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Gradonačelnica  je  istaknula  da,  iako 
je to tada izgledalo kao ludost, danas 
sa sigurnošću može reći da je to bila 
svojevrsna hrabrost. 
Od 2018. godine gradnjom 
poduzetničkog  inkubatora 
specijaliziranog za gejming-industriju 
Novska je postala središte te 
industrije u Hrvatskoj. Projekt je to 
koji je okrenuo trendove migracije, 
mladi iz cijele Hrvatske su zbog 
gejminga  počeli  dolaziti  u  Novsku 
na  edukacije.  Uz  podršku  HZZ-a, 
Grada i Županije koristeći se mjerama 
samozapošljavanja pokrenuli su svoje 
obrte  i  tvrtke  te  je  dio  njih  odlučio 
ovdje stvarati svoj dom. Nekolicina 
je  već  kupila  nekretnine.  Potaknuli 
su  razvoj  tržišta  nekretnina,  domaći 
poduzetnici  počeli  su  investirati  u 
gradnju  stambeno-poslovnih  zgrada 
jer je ponestalo stanova za najam. 
Porasle su cijene nekretnina za gotovo 
50 posto u vrlo kratkom vremenu.
Pokretanjem novog srednjoškolskog 
smjera Tehničar za razvoj videoigara 
otvorili  smo  učenički  dom,  u  kojem 
danas  boravi  50  mladih  s  područja 
cijele Hrvatske. Također, u tijeku
  je  završna  faza  projektiranja  centra 
gejming-industrije  (kampusa)  te 

ishodovanje građevinskih dozvola. U 
inkubatoru posluje 70 gejming-tvrtki,
koje zapošljavaju oko 120 mladih. 
Također,  danas  u  Novskoj  posluje 
više  od  50  posto  hrvatskih  gejming-
tvrtki,  a  neke  se  od  njih  već  mogu 
pohvaliti uspješnim poslovanjem 
i otvaranjem novih radnih mjesta. 
Pismo je zasigurno projekt koji je 
na  više  područja  pokrenuo  razvoj 
Novske, ali vjerujem da će pravi efekt 
biti postignut tek gradnjom Centra 
gaming industrije.

Novska je nadaleko poznata po jakoj 
drvnoj industriji, na kojoj se i danas 
temelji gospodarstvo i koja zapošljava 
najveći broj Novljana. No, godinama 
su prisutne tekstilna i metalska 
industrija, a zastupljen je i građevinski 
sektor. Od 2018. godine jedini smo 
grad u Hrvatskoj koji se nadovezao na 
mjeru  HZZ-a  za  samozapošljavanje 
te osigurali dodatna sredstva za 
otvaranje novih obrta i tvrtki. Do 
danas je otvoreno 150 obrta te oko 
200 novih radnih mjesta. Razvojna 
agencija Nora te županijska Simora na 
raspolaganju su poduzetnicima.

Također,  grad  putem  Programa 
poticanja malog i srednjeg 
poduzetništva osigurava dodatna 
sredstva  za  razvoj  te  jačanje 
konkurentnosti. Provedba projekata 
financiranih  fondovima  EU-a, 
posebno  iz  Europskoga  socijalnog 
fonda, također je pridonijela otvaranju 
novih  radnih  mjesta  te  jačanju 
tržišta  rada  dodatnim  edukacijama 
i  prekvalifikacijama.  Paralelno  s  tim 
ulaže  se  i  u  društvenu,  kulturnu, 
socijalnu i komunalnu infrastrukturu, 
čime se pridonosi podizanju standarda 
te boljim životnim uvjetima.

Sve navedeno utjecalo je na povećanje 
broja zaposlenih u posljednjih pet 
godina za 16 posto te smanjenje 
nezaposlenosti za 50 posto. Broj 
osiguranika u odnosu na broj 
umirovljenika je iznad jedan, što je 
još jedan od pokazatelja uspješnosti.
Poduzetnička zona Novska, najveća i 
od strateške važnosti za Novsku, dosad 
je popunila gotovo 60 posto svojih 
kapaciteta. Dio tvrtki već posluje, ali 
veći  dio  je  u  visokoj  fazi  pripreme 
izrade projektne dokumentacije. 
Stanari  poduzetničke  zone  Novska 
su: Vodovod Novska, Centar za 
vozila Hrvatske, Phyox, Venka 
gradnja,  Poduzetnički  inkubator 
Grada Novske, Palir, Vodoprivreda 
Novska,  Žuti  grejp,  Helena  Sablić  – 
Thesa Design, WAWA, Bioplinsko 
postrojenje,  Swat  Energy,  Grad 
Novska  (sporazum  s  HEP-om  za 
gradnju sunčane elektrane)  te Centar 
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gaming industrije, čiji početak gradnje 
se očekuje iduće godine. 
Na  konferenciji  ‘Invest  in 
Novska‘, bila  je prilika poslušati  dva 
zanimljiva izlaganja i tri rasprave na 
okruglim stolovima. Ravnateljica 
Razvojne agencija NORA Vida Iličić 
održala  je  izlaganje  naziva  ‘Zašto 
Novska?‘  u  kojem  je  predstavila 
potencijale i poticaje za investitore.

Konferencija  je  također  okupila 
visoke dužnosnike, poput Ante Janka 
Bobetka, zamjenika predsjednika 
uprave “HAMAG BICRO”, Zrinke 
Raguž  iz  Ministarstva  regionalnog 
razvoja  i  fondova  Europske 
unije, Karla Resslera zastupnika 
Europskog  parlamenta,  Bojana 
Batinića,  ravnatelja  uprave 
Ministarstva Gospodarstva i održivog 
razvoja, Ivana Vidiša iz Ministarstva 
Rada, mirovinskog sustava, obitelji i 
socijalne politike, Andreje Šeparac, 
ravnateljice Regionalnog koordinatora 
Sisačko-moslavačke  županije, 
te Tomislava Radoša, potpredsjednika 
Hrvatske Gospodarske komore. 

Svi su zajedno raspravljali na okruglom 
stolu o tome kakvi su potencijali za 
investitore danas u Hrvatskoj. Na 
konferenciji  je  također  prisustvovao 
i ministar rada, mirovinskog sustava, 
obitelji i socijalne politike, Marin 
Piletić. 

Posebno je istaknuto i prisustvo 
ambasadora Republike Indije, Raj 
Kumar Srivastave, što naglašava i 
međunarodni  značaj  konferencija 
“Invest in Novska“.

Na drugom po redu okruglom stolu, 
koji  je  bio  posvećen  uspješnim 
primjerima poslovanja u Hrvatskoj, 
sudjelovali su istaknuti predstavnici 
različitih  organizacija  i  poduzeća, 
među kojima su bili: Tomislav Bosilj, 
direktor  tvrtke  “Sano  Jugoistočna 
Europa”, Ivan Buntić, 
načelnik grada Tomislavgrad, Marko 

Crnojević,  tehnološki  direktor  “Ante 
Mijić-Quercus”,  Ivana  Matanović, 
zamjenica ravnateljice JU Regionalni 
kooordinator  SMŽ,  Ljiljana  Šapina, 
članica  Uprave  tvrtke  “Podravka” 
te Petar Šimić, direktor tvrtke “GRAD 
EXPORT”.

Završni Okrugli stol bavio se 
temom “Kako stvoriti poticajno 
okruženje  za  investicije  unatoč 
preprekama”. Iznesene su vrijedne 
perspektive i iskustva sudionika, a 
to su Milan Horvat, savjetnik tvrtke 
“Fima”,  Martina  Dragičević  iz 
“A1 Hrvatska”, Aleksandar 
Gavrilović  iz  “Klastera  Videoigara 
/  Gamechuck”,  Boženka  Spahić  iz 
Grada  Novske,  Predrag  Tutić  iz 
“Foreign Investors Council Croatia / 
CBS International” te Irena Weber iz 
Hrvatske udruge poslodavaca. 

Konferencija je održana u organizaciji 
Grada Novska, Razvojne agencije 
Grada  Novske  i  tjednika  Lider,  uz 
suorganizatore Fond za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost i zastupnik u 
Europskom parlamentu Karlo Ressler.

Željko Dolgoš
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Ministri Šime Erlić i Marin Piletić u Novskoj - gradu primjeru pozitivnih 
učinaka EU fondova

Na  dan  kada  Hrvatska  obilježava  10 
godina  svojeg  članstva  u  Europskoj 
uniji, Novska je pružila  izvrstan primjer 
uspješnog ulaganja i razvoja grada 
uz  pomoć  korištenja  EU  fondova.    U 
posljednjih nekoliko godina povukla 
je  50  milijuna  eura  i  s  pomoću  njih 
postala hrvatsko središte razvoja 
videoigara. Gaming inkubator, ali i 
ostale projekte realizirane novcem iz 
europskih  fondova  obišli  su  ministri 
Marin Piletić i Šime Erlić. Ministri su se 
odlučili za vožnju biciklima po Novskoj 
zajedno  s  gradonačelnicom  Marija 
Kušmiš i suradnicima prvo su se zaputili 
u Razvojnu agenciju Grada Novske 
NORA,  koja  već  godinama  uspješno 
aplicira  i  provodi    mnogobrojne  EU 
projekte u Gradu. Potom su posjetili dječji 
vrtić “Stribor” te kapitalne projekte Grada 
Novske, hotel Knopp i Dnevni centar 
za starije. Nakon posjeta Inkubatoru 
društvenih  inovacija  i  STEM 
laboratoriju u potkrovlju Doma hrvatskih 
branitelja, ministri su prošli kroz gradski 
park, gdje su bili  izloženi  razni primjeri 
uspješno provedenih projekata, poput 
aktivnosti  Odreda  izviđača  “Zelena 
patrola” Rajić i Novljanskih mažoretkinja.
Zahvaljujući  pametnom  upravljanju  i 
povlačenju  EU  sredstava,  u Novskoj  su 
provedeni brojni projekti od kojih imidž 
grada  svakako  mijenja  poduzetnički 
inkubator PISMO. Prvi je to hrvatski 
gaming  inkubator  koji  je  već  zauzeo 
centralno mjesto u ovom sektoru, a 
daljnjim ulaganjima u izgradnju kampusa 
Novska postaje središte gaming industrije 

ovog dijela Europe. 
„Vodili smo brigu o svima, malima i 
velikima, obnavljali prostore, gradili 
nove,  opremali,  jačali  udruge,  educirali, 
zapošljavali, otvorili novi srednjoškolski 
smjer  -  tehničar za  razvoj videoigara,...i 
za sve to iskoristili 50 milijuna eura 
u posljednjih 6 godina. Novskoj smo 
otvorili  nove  mogućnosti,  podigli 
standard  života.  Danas  mladi  Novsku 
odabiru za svoj novi dom. Novska je 
središte gaming industrije u Hrvatskoj, 
pa i šire. Hvala na podršci Vladi 
Republike Hrvatske i svima sretna 10. 
obljetnica  članstva  u  EU”,  poručila  je 
gradonačelnica Marija Kušmiš.
„Slavimo našu 10. godišnjicu članstva u 
Europskoj  Uniji,  a  europski  fondovi  su 
zasigurno jedan od naših najvrednijih 
resursa, onih materijalnih, opipljivih 
koristi koje su svakodnevno prisutne u 
životima građana i koje su svakodnevno 
vidljive diljem Hrvatske, jer nema kraja 
Hrvatske gdje se nešto nije realiziralo 
iz  europskih  fondova”,  rekao  je  Šime 
Erlić,  ministar  regionalnoga  razvoja  i 
fondova  Europske  unije.  „Kohezijska 
politika glavna je investicijska politika 
EU,  a  njene  učinke  vidimo  doslovno 
u svakom kraju Hrvatske, jer nema 
dijela u kojem nije proveden projekt 
sufinanciran  EU  fondovima.  Novska  je 
primjer uspješnog modela razvoja jednog 
manjeg grada, osobito ako ga stavimo u 
kontekst  okolnosti  s  kojima  se  suočava 
Sisačko-moslavačka  županija,  a  koji  je 
uz  pomoć  EU  sredstava  stvorio  novu, 
bolju perspektivu za život ovoga kraja”, 

poručio je ministar regionalnoga razvoja 
i fondova EU Šime Erlić, i nastavio: „Što 
je  donio  EU  novac  vidi  se  u  brojnim 
gradovima u Hrvatskoj, uzmimo samo 
neke poput Osijeka, Šibenika ili Zadra, 
Novske, Virovitice, Rijeke, Karlovca, 
Vukovara,  Požege  i  brojnih  drugih… 
Gotovo svi gradovi su osjetili pozitivne 
efekte  EU  fondova.  Pojedini  gradovi 
su primjeri pozitivne tranzicije i to se 
na njima vidi, i sa svim ulaganjima su 
promijenili i percepciju i imidž grada i to 
je možda i najveći efekt trošenja novca iz 
europskih fondova.”
„Članstvo  Republike  Hrvatske  u 
Europskoj  uniji  ima  posebno  veliki 
značaj za razvoj lokalnih zajednica kroz 
stvaranje prilika  i mogućnosti  za njihov 
rast  i privlačenje  investicija. Jedna mala 
slavonska sredina u proteklih nekoliko 
godina iskoristila je kroz različite izvore 
financiranja,  poput  Fonda  za  regionalni 
razvoj i Europskog socijalnog fonda, sve 
mogućnosti  da  se  tamo  gdje  su  nekada 
bili napušteni industrijski pogoni danas 
pretvore  u  razvojnu  agenciju,  učeničke 
domove, dnevni centar za starije, vrtiće. 
Upravo zbog činjenice da smo punopravna 
članica  EU,  ovakve  projekte  bilo  je 
moguće ostvariti u Novskoj. Jedna mala 
slavonska sredina u proteklih nekoliko 
godina iskoristila je kroz različite izvore 
financiranja,  poput  Fonda  za  regionalni 
razvoj i Europskog socijalnog fonda, sve 
mogućnosti  da  se  tamo  gdje  su  nekada 
bili napušteni industrijski pogoni danas 
pretvore  u  razvojnu  agenciju,  učeničke 
domove, dnevni centar za starije, 
vrtiće.  Upravo  zbog  činjenice  da  smo 
punopravna članica EU, ovakve projekte 
bilo  je  moguće  ostvariti  u  Novskoj. 
Novska nije imala centar za starije, 
zahvaljujući  sredstvima Europske unije, 
danas  ga  ima.  Nismo  imali  učenički 
dom, danas ga imamo. 2017. godine smo 
ovdje u centru grada imali samo jednu 
osnovnu školu, danas ih imamo dvije, 
rekao  je  Marin  Piletić,  ministar  rada, 
mirovinskoga sustava, obitelji i socijalne 
politike. 

Željko Dolgoš
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Raskid sporazuma s Gradom Zagrebom
o izgradnji kompostane u Novskoj

Gradonačelnica  Grada  Novske  Marija 
Kušmiš  na  tiskovnoj  konferenciji  je 
objavila kako plan izgradnje kompostane 
u  Novskoj  ipak  neće  zaživjeti.  Razlog 
tomu  je  želja  Grada  Zagreba  za 
mijenjanjem sporazuma sklopljenog s 
Gradom Novska 2019. godine, objasnila 
je gradonačelnica Kušmiš.

Naime,  izvorni  dogovor  uključivao  je 
osnivanje nove tvrtke za upravljanje 
ovim  postrojenjem  (tvrtke  koju  bi 
partnerski vodili predstavnici Zagreba 
i Novske), ali nedavno je Grad Zagreb 
zatražio  izmjene  ovog  sporazuma  s 
ciljem da kompostanu u potpunosti 
vodi  Zagrebački  centar  za  upravljanje 
otpadom.

“Ovakve izmjene sporazuma nisu bile 
prihvatljive za Grad Novsku”, izjavila 
je Marija Kušmiš. “Time projekt u 
potpunosti preuzima Grad Zagreb, 
a  onda  ne  možemo  više  govoriti  o 
zajedničkom projektu.”
Gradonačelnica  je  odgovorila  i 
gradonačelniku  Grada  Zagreba 
Tomislavu Tomaševiću:
“Grad  Novska  nikad  nije  tražio 
upravljačka  prava  u  Zagrebačkom 
centru za upravljanje otpadom. Dapače, 
tražili  smo  poštivanje  prethodno 
dogovorenog i potpisanog sporazuma te 
osnivanje nove tvrtke kojoj bi osnivači i 
uprava bili i predstavnici Grada Zagreba 
i Grada Novske.”
Postrojenje za obradu biootpada 
zauzimalo bi prostor od sedam 
hektara trebalo je biti izgrađeno prema 
najnovijim standardima, doprinijeti 
kružnom  gospodarstvu,  boljem 
gospodarenju otpadom i stvaranju 
novih radnih mjesta.         Željko Dolgoš

Održana 20. sjednica Gradskog vijeća

Gradsko  vijeće  Grada  Novske  na  20. 
sjednici održanoj 12. srpnja 2023. godine 
donijelo je odluku o osnivanju prava 
građenja  na  nekretnini  u  k.o.  Novska, 
u  korist  Javne  ustanove  Regionalni 
koordinator  Sisačko-moslavačke 
županije,  točka  II.  mijenja  se  i  glasi: 
“Pravo građenja na nekretnini – zemljištu 
iz  točke  I. ove Odluke osniva se na  rok 
od  50  (pedeset)  godina  s  mogućnosti 
produljenja”. 

Naime,  kako  je  pročelnik  Mišo  Tušek 
obrazložio  gradskim  vijećnicima 
predloženim  izmjenama  i  dopunama 
Odluke produžuje se rok prava građenja 
s  10  (deset)  na  50  (pedeset)  godina  s 
mogućnosti  produljenja  i  brisanje  roka 
za izgradnju građevine javne i društvene 
namjene  (visoko  učilište)  –  CENTAR 
GAMING INDUSTRIJE.

S  obzirom  na  složenost  projekta, 
osnivač prava građenja  i budući nositelj 
prava  građenja  suglasni  su  da  se  rok 
prava  građenja  produži  na  50  godina. 
Osnivanjem prava građenja na 50 godina, 
Grad  zadržava  pravo  vlasništva  na 
zemljištu  i  stječe  stabilan  izvor  stalnog 
prihoda  jer  nositelj  prava  građenja  u 
pogledu  zemljišta  koje  je  opterećeno 
pravom  građenja  ima  ovlasti  i  dužnost 
plodouživatelja  te  se  obvezuje  plaćati 
naknadu. Za cijelo vrijeme trajanja 
prava  građenja,  budućem  nositelju  se 
omogućuje  otkup  zemljišta  korištenjem 
prava prvokupa.
Inače,  na  ovoj  su  sjednici  podnesena 
i  usvojena  godišnja  izvješća  gradskih 
tvrtki, i to izvješća o radu i financijskom 
poslovanju Razvojne agencije Grada 
Novske – NORA, tvrtke Novokom d.o.o. 
Novska, tvrtke Vodovod Novska d.o.o. i 
tvrtke Radio postaja Novska d.o.o., sve 
za 2022. godinu.

Željko Dolgoš
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Obilježen Dan hrvatskih branitelja Grada Novske

U organizaciji Odbora hrvatskih 
branitelja iz Domovinskog rata Grada 
Novske  i  Grada  Novske  obilježen  je 
Dan hrvatskih branitelja. Gradsko vijeće 
Grada Novske 2011. godine donijelo je 
odluku  o  određivanju  Dana  hrvatskih 
branitelja grada Novske, a za datum  je 
izabran 28. lipnja koji se od tada prigodno 
obilježava svake godine. 
Cjelodnevni program započeo je svetom 
misom u crkvi bl. Alojzija Stepinca, 
na  Trgu  dr.  Franje  Tuđmana  Novljani 
su  mogli  razgledati  izložbu  pješačkog 
naoružanja  te  taktičko-pješačko 
naoružanje i opremu.

U poslijepodnevnim satima polaganjem 
vijenaca  i  paljenjem  svijeća  kod 
spomenika poginulim hrvatskim 
braniteljima izaslanstva su odala počast. 
Počast poginulim hrvatskim braniteljima 
odali  su  članovi  udruga  proisteklih 
iz Domovinskog rata Grada Novske, 
izaslanik predsjednika Hrvatskog sabora, 
državni  tajnik  Darko  Nekić,  izaslanik 
predsjednika Vlade RH, ministar rada, 
mirovinskog sustava, obitelji i socijalne 
politike Marin  Piletić,  zamjenik  župana 
Mihael  Jurić,  gradonačelnica  Novske 
Marija  Kušmiš,  načelnica  Općine 
Jasenovac  Marija  Mačković  i  drugi 
uglednici  društvenog  života  Novske, 
Sisačko-moslavačke županije i Hrvatske, 
te brojni predstavnici braniteljskih 
udruga.
Nakon toga je pred postrojenim 
sudionicima  mimohoda  održana  kraća 
svečanost.
Gradonačelnica  Marija  Kušmiš  uz 
čestitku  hrvatskim  braniteljima Novske, 
zahvalila je na njihovom doprinosu u 
obrani  Domovine,  a  Ivica  Vulić  u  ime 

Odbora za hrvatske branitelje GV Grada 
Novske  podsjetio  na  značaj  28.  lipnja 
1991. godine. 
„Dana 28. lipnja 1991. godine kod 
Osnovne škole Novska postrojen je 
131  pripadnik  Zbora  narodne  garde. 
U  sljedećih  mjesec  dana  u  postrojbu 
je  ušao  sve  veći  broj  dragovoljaca  te  je 
postrojba prerasla u bojnu koja dobiva 
naziv 62. Samostalna bojna ZNG 
Novska.  Unatoč  slabom  naoružanju  i 
opremi, 62. samostalna bojna Zbora 
narodne garde Novska, uz pomoć drugih 
postrojbi,  uspješno  je  spriječila  znatno 
brojnijeg i opremljenijeg neprijatelja u 
zauzimanju Novske, uz veliki gubitak i 
žrtvu  -  pogibiju  ili  ranjavanje  hrvatskih 
branitelja, pripadnika bojne”, naglasio je 
Vulić.

Ustrojem Operativne grupe „Posavina“, 
62. samostalna bojna Zbora narodne 
garde Novska postaje okosnica i 
formiranju  125.  brigade HV-a Novska“. 
Tijekom Domovinskog rata postrojba 
je dala veliki doprinos u obrani i 
oslobađanju  okupiranih  naselja,  a 
mnogi branitelji su bili i pripadnici 
drugih postrojbi i gardijskih brigada, 
sudjelujući  u  ratnim  zadaćama  posvuda 
po Hrvatskoj. Nazočnima su se obratili i 
izaslanik predsjednika Hrvatskog sabora, 
državni  tajnik Darko Nekić,  te  izaslanik 
predsjednika Vlade, ministar Marin 
Piletić, koji je još jednom istaknuo kako je 
srce hrvatskih branitelja i njihova ljubav 
prema Hrvatskoj bila presudna u obrani 
i  oslobađanju  privremeno  okupiranih 
dijelova RH u Domovinskom ratu. 

Željko Dolgoš
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Održana 21. sjednica Gradskog vijeća Grada Novske, 
posljednja prije ljetne stanke

Župan proglasio prirodnu nepogodu – olujni i orkanski vjetar i tuču

Na  prijedlog  gradonačelnice  Grada 
Novske Marije Kušmiš, Gradsko 
vijeće    Grada  Novske    po  hitnom 
postupku donijelo je odluku o nastupu 
posebnih  okolnosti  -  nastanka 
materijalnih  šteta  većih  razmjera 
uzrokovanih olujnim nevremenom na 
području Grada Novske.
Ovom Odlukom proglašava se nastup 
posebnih okolnosti radi nastanka 
materijalnih  šteta  većih  razmjera, 
dana  19.  srpnja  2023.  godine,  kada 
je Grad Novsku pogodilo  olujno 

Sisačko-moslavački župan Ivan Celjak 
donio  je  odluku  kojom  se  događaji 
19.-22. srpnja proglašavaju prirodnom 
nepogodom – olujni i orkanski 
vjetar  –  na  području  gradova  Sisak, 
Kutina, Popovača, Novska, Hrvatska 
Kostajnica,  Petrinja,  i  općina 
Lipovljani,  Lekenik,  Velika  Ludina, 
Sunja  i  Jasenovac.  Temeljem  ove 
odluke  omogućit  će  se  prijavljivanje 
šteta nastalih nevremenom.
U periodu od 19. do 22. srpnja 2023. 
godine olujno nevrijeme uzrokovalo 
je i prirodnu nepogodu – tuču koja je 
nanijela ogromnu štetu na stambenim, 
gospodarskim i drugim objektima, 
infrastrukturi  te  na  poljoprivrednim 

nevrijeme  koje  je  prouzročilo  veće 
materijalne  štete  na  imovini  fizičkih 
i  pravnih  osoba  na  području  Grada 
Novske,  uključivo  i  objekata  u 
vlasništvu  Grada  Novske  koje  traže 
hitnu  sanaciju  kako  bi  se  spriječile 
daljnje štete.
Povodom nastalih materijalnih 
šteta na stambenim i gospodarskim 
objektima, veliki broj građana Grada 
Novske  obratio  se  za  pomoć  Gradu 
Novskoj.
Gradonačelnica  Marija  Kušmiš,  

obraćajući  se  gradskim  vijećnicima 
i javnosti istaknula je: Svjedoci smo 
nenadanih olujnih nevremena koja su u 
vrlo kratkom vremenu nanijela velike 
štete  na  području  Grada  Novske.  U 
pomoć našim sugrađanima  pri hitnoj 
sanaciji  njihovih  objekata,  uključile 
su  se  sve  raspoložive  žurne  službe, 
kako  bi  se  spriječila  daljnja  šteta.  
Javna  vatrogasna  postrojba  do  jutros 
je  zaprimila  ukupno  334  dojave, 
a  obavljene  su  124  intervencije  na 
sanaciji krovova i drugih šteta na 
objektima.  Najveće  štete    nastale  su 
na oštećenju električne mreže gdje dio 
prigradskih naselja još uvijek nema 
električne energije za koju očekuje da 
će se tijekom dana normalizirati.“
Na  kraju,  gradonačelnica  je  uputila 
zahvalu svima koji sudjeluju na 
sanaciji  -  vatrogascima,  djelatnicima 
komunalnih društava  Novokom i 
Vodovod te svim  volonterima, a 
svim  građanima    zahvalila  je  na 
razumijevanju, strpljenju i  suradnji. 

R.I.

kulturama  na  području  gradova 
Hrvatske Kostajnice, Petrinje i 
općina  Donji  Kukuruzari  i  Lekenik. 
Na osnovu prijedloga  čelnika  JLS-a, 
Župan  Sisačko-moslavačke  županije 
Ivan  Celjak  proglasio  je  24.  srpnja 
2023.  godine  navedenu  prirodnu 
nepogodu.
Štetu su mogli  prijaviti vlasnici 
imovine  te obiteljska poljoprivredna 
gospodarstva, samoopskrbna 
poljoprivredna gospodarstva, 
obrti registrirani za obavljanje 
poljoprivredne  djelatnosti,  trgovačka 
društva ili zadruge registrirane za 
obavljanje poljoprivredne djelatnosti 
te druge pravne osobe.                  R.I. 
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Novljanski vatrogasci odradili ogroman posao,
i opet pokazali veliko srce

AKTUALNO NOVLJANSKI vjesnik

Oluja s orkanskim udarima vjetra, 
koja je 19. srpnja zadesila naš grad i 
okolna naselja, kao i općine Jasenovac 
i  Lipovljani,  podsjetila  nas  je  koliku 
moć ima priroda. Jasno je da se ovaj 
dio Hrvatske s ovakvom nepogodom 
nikada  do  sad  nije  suočio,  barem  u 
novijoj povijesti.
Materijalna šteta je ogromna, u 
Lipovljanima  se  neslužbeno  govori 
o milijunskoj  šteti,  ali  najvažnije  od 
svega  je  da  nema  ljudskih  žrtava. 
Najvažniju  ulogu  u  saniranju 
materijalne štete i ovoga puta, kad 
je  njihovim  sugrađanima  najteže, 
odradili su naši novljanski vatrogasci, 
pripadnici VZG Grada Novska – naši 
heroji! Više od tjedan dana neumorno 
su sanirali oštećenja na gospodarskim 
i sakralnim objektima, kao i na 
obiteljskim  kućama  u  gradu  i  svim 
prigradskim naseljima Grada Novske. 
Nakon nepogode, dojavljena je 
581  lokacija  kojoj  treba  pomoć 
pri saniranju krovišta. Od toga su 
novljanski vatrogasci uspjeli sami 
sanirati čak 481!
U pomoć su im došli pripadnici Javnih 

postrojbi  Varaždin,  Koprivnica, 
Đurđevac,  Daruvar,  kao  i  DVD 
Hrvatska Dubica., kojima su naši 
dečki  neizmjerno  zahvalni.  Ovim 
putem vam se želimo zahvaliti u ime 
svih građana Novske – vi ste istinski 
ponos i primjer našeg grada.
Premda  bismo  htjeli  da  ovaj  članak 
odiše pozitivnom emocijom, savjest 
nam ne dopušta da ne spomenemo 

tragediju  u  Vukovarsko-srijemskoj 
županiji,  gdje  je  hrabri  vatrogasac 
Zvonko  Drmić  poginuo  za  vrijeme 
vatrogasne intervencije vezane uz 
saniranje štete nastale nevremenom. 
Ta nesreća  samo naglašava koliko  je 
ovaj poziv opasan i kolikom se riziku 
vatrogasci  svakodnevno  izlažu  kako 
bi pomogli drugima oko sebe.

gradnovska.hr
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Novska se gradi -   stvaranje modernog, funkcionalnog i 
sigurnog okruženja za sve građane

U Novskoj su u tijeku 
značajni  infrastrukturni  projekti  koji 
će oblikovati budućnost našega grada. 
Gradilišta su u punom jeku, a dvije 
stambeno-poslovne zgrade i pješačka 
staza samo su dio planova koje 
provode različiti investitori i izvođači 
radova.
Prva  važna  inicijativa  obuhvaća 
izgradnju  dvije  stambeno-poslovne 
zgrade  u  Radničkoj  ulici  5,  tik 
do Sportske dvorane. Izgradnja je 
započela  u  travnju  ove  godine,  a 
zgrade  će  se  prostirati  na  površini 
pogodnoj za urbanu zajednicu. U 
ovim  modernim  zgradama  bit  će 
smješteni  stanovi  različitih  veličina, 
od  udobnih  33  kvadratna  metra  do 
prostranih 88 kvadratnih metara. 
Izvođač  radova  je  renomirana  tvrtka 
“Big Boys Gradnja” iz Novske, dok 
je investitor u ovom ambicioznom 
projektu  “Luksuzne  vile  Mediteran 
d.o.o.” također iz Novske.
Drugi  značajan  projekt  u 
gradu Novska odnosi se na izgradnju 
višestambenog objekta u Ulici 
Antuna Mihanovića,  u  blizini Crkve 
Bl. Alojzija Stepinca. Ovaj projekt je 

pokrenut u suradnji s tvrtkom “Novi 
stan” iz Garešnice i predstavlja ključni 
korak u širenju stambenog prostora 
za  građane  Novske.  Ministarstvo 
prostornoga  uređenja,  graditeljstva  i 
državne  imovine  uložilo  je  značajna 
sredstva u ovu investiciju, vrijednu 
čak  2,2  milijuna  eura.  Očekuje  se 
da  će  ovaj  novi  stambeni  kompleks 
pružiti moderne i kvalitetne uvjete za 
život brojnim obiteljima.
Treći,  ali  ne  manje  važan,  projekt 
je  izgradnja  pješačke  staze  kroz 
naselje Bročice  u  ulici  Sv. Mihovila, 
koja  će  povezati  županijsku  cestu 
ŽC3250  s  autocestom A3  na  dionici 
sve  do  raskrižja  s  državnom  cestom 
DC47.  Ova  staza  ima  iznimno 
značenje za stanovnike Bročica, jer će 
omogućiti sigurniji  i udobniji pristup 
brojnim  mještanima  koji  pješače 
do svog odredišta. Uklanjanjem 
postojećeg  nogostupa  od  betonskih 
ploča, nova šira pješačka staza bit će 
obilježena  parkovskim  rubnjacima  i 
betonskim rigolicama. Cijeli projekt 
vrijedan  je  410.502,01  eura  (s  PDV-
om),  a  financira  se  u  potpunosti  iz 
proračuna  Grada  Novske.  Planira  se 

da će radovi biti dovršeni u roku od 6 
mjeseci.
Nije zaboravljena ni prometna 
infrastruktura,  jer  su  ovog  mjeseca 
započeli  i  radovi  na  rekonstrukciji 
ceste  D47  prema  naselju  Kozarice. 
Dionica  se  obnavlja  na  dužini 
od 2700 metara s investicijom 
vrijednom  314.755,30  eura  (s  PDV-
om).  Financiranje  se  temelji  na 
modelu  50:50  između  Županijske 
uprave za ceste (ŽUC) i Grada Novske. 
ŽUC  također  provodi  praćenje 
i  stručni  nadzor  nad  radovima  s 
ugovorenim rokom od 90 dana za 
završetak. Radovi trenutno teku 
prema  planu,  uključujući  pripremne 
radnje poput čišćenja kanala, krčenja 
raslinja  i uređenja prilaza sporednim 
putevima.  Asfaltiranje  nosivog  sloja 
planirano  je  za  27.  srpnja,  a  očekuje 
se završetak obnove prije ugovorenog 
roka.  Ovaj  projekt  omogućit  će 
mještanima Kozarice sigurnije 
putovanje prema Novskoj i natrag, 
čime  će  se  znatno  unaprijediti 
prometna  povezanost  ovog  područja. 
Projekt se provodi u suradnji 
sa  Županijskom  upravom  za  ceste 
SMŽ,  čime  se  osigurava  kvaliteta  i 
stručnost u realizaciji infrastrukturnih 
projekata.
Svi  ovi  građevinski  projekti 
svjedoče  o  napretku  i  razvoju  grada 
Novske,  čime  se  stvara  moderna, 
funkcionalna i sigurna infrastruktura 
za  sve  građane.  Ambiciozni  planovi 
investitora  i  predanost  izvođača 
radova jamče da će Novska u bliskoj 
budućnosti  postati  još  privlačnije  i 
udobnije  mjesto  za  život,  dozivajući 
tako nove  stanovnike  i  osiguravajući 
bolju budućnost za sve.

Karlo Kesić
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Novih šest poduzetnika početnika potpisalo s Gradom 
ugovore o potpori

U  Maloj  sali  Gradske  vijećnice  16. 
kolovoza  2023.  godine  potpisani  su 
Ugovori na temelju dva Javna poziva 
za dodjelu potpore male vrijednosti 
temeljem Programa poticanja razvoja 
malog i srednjeg poduzetništva Grada 
Novske za 2021. – 2025. godine. S 
poduzetnicima  početnicima  ugovor 
je  potpisala  gradonačelnica  Marija 
Kušmiš uz prisustvo zamjenika Siniše 
Kesića.
Ugovori su potpisani za Mjeru 2. 
podmjeru 2.1. Potpora za poduzetnike 
početnike  s  ostvarenom  potporom 
HZZ-a  i  Mjeru  2.  podmjeru  2.2. 
Potpora  za  poduzetnike  početnike 
s  ostvarenom  potporom  HZZ-a  u 
sektoru gaming industrije.
Ugovori za Mjeru 2. podmjeru 
2.1. potpisani su s pet poduzetnika 
početnika u vrijednosti od 12.982,05 
eura, i to:  K&D 3D Design jednostavno 
društvo s ograničenom odgovornošću 
za  usluge,  (registrirana  djelatnost  – 
ostalo tiskanje), direktor Karlo Papić, 
Cvjetni  atelje  GAJ,  obrt  za  usluge 
(registrirana  djelatnost  –  cvjećarsko 
aranžerske  usluge)  vlasnica  Ana 
Vizjak iz Novske,  Ugostiteljski obrt, 
vl.  Antonija  Lončarević  (registrirana 
djelatnost – djelatnost pripreme i 
usluživanja  pića)  vlasnica  Antonija 

Lončarević  iz  Rajića,  4. MAT-FRA, 
obrt  za  ugostiteljstvo  (registrirana 
djelatnost  –  caffe  barovi)  vlasnik 
Marijan  Jovanović  i  H&S  Studio, 
obrt za proizvodnju, prodaju i tisak 
(registrirana djelatnost – proizvodnja 
igara  i  igračaka)  vlasnica  Mateja 
Grganja Latinović.

Ovim potpisivanjem za Mjeru 2. 
podmjeru 2.1. Grad Novska dobio 
je pet novih poduzetnika i pet novih 
radnih mjesta. Iznosom od 12.982,05 
eura  Grad  Novska  sufinancira 
trošak  uređenja  poslovnog  prostora  i 
trošak kupnje opreme za obavljanje 
registrirane djelatnosti za pokretanje 
novih start up-a. Iznosom od 2.654,46 
eura Grad Novska sufinancira  trošak 
plaće za pokretanje novog start up-a.

Potpisivanjem za Mjeru 2. podmjeru 
2.2. Grad Novska dobio je jednog 
poduzetnika i jedno novo radno 
mjesto, i to LOKI’S STUDIO, obrt za 
izradu videoigara/aplikacija, Novska 
(registrirana  djelatnost  –  izdavanje 
računalnih  igara),  vlasnik  Lovro 
Kovačević iz Požege.
Za podmjeru 2.1 potpora Grada 
iznosi  do  maksimalno  2.654,46 
EUR/  20.000,00  kn  po  korisniku 
(pravnoj osobi). Cilj ove mjere je kroz 
sufinanciranje  troškova  za  ulaganje 
i razvoj djelatnosti mikro, malog 
i srednjih poduzetnika i obrtnika 
potaknuti otvaranje novih subjekata. 
Za podmjeru 2.2 potpora Grada može 
iznositi  do  maksimalno  5.972,53 
EUR/  45.000,00  kn  po  korisniku 
(pravnoj osobi).
U slučaju da Korisnik potpore koristi
dodatnu mjeru HZZ-a (Biram 

Hrvatsku  i/ili  Zeleno/digitalno), 
od  Grada  Novske  može  dobiti 
maksimalnu  financijsku  potporu 
do  2.654,46  EUR/  20.000,00  kn  za 
samozapošljavanje.  Cilj ove mjere 
je  kroz  sufinanciranje  troškova  za 
ulaganje i razvoj djelatnosti mikro, 
malog i srednjih poduzetnika i 
obrtnika potaknuti otvaranje novih 
subjekata.

Željko Dolgoš
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Novi ugovori o dodjeli potpore 
male vrijednosti

U maloj Gradskoj vijećnici potpisani 
su krajem lipnja ugovori na temelju 
tri javna poziva za dodjelu potpore 
malim poduzetnicima. Ovi ugovori se 
temelje na Programu poticanja razvoja 
malog i srednjeg poduzetništva za 
razdoblje od 2021. do 2025. godine.

Mjera 2.1. podrazumijeva potporu 
za  poduzetnike  početnike  koji 
su ostvarili potporu Hrvatskog 
zavoda za zapošljavanje. Ukupno su 
potpisana tri ugovora s poduzetnicima 
početnicima  u  vrijednosti 
od 6.909,71 eura. Ovi poduzetnici 
su:  JES,  obrt  za  elektrostrojarske 
instalacije vlasnika Ljudevita  Ježa  iz 
Novske,  GABRIJELA  DESIGN, 
uslužni  obrt  vlasnice  Gabrijele 
Klarić  iz  Bročica  te  AUTOSERVIS 
POŽGAJ,  obrt  za  održavanje  i 
električarske  popravke  motornih 
vozila vlasnika Josipa Požgaja iz Stare 
Subocke. Ova sredstva će se koristiti 
za  uređenje  poslovnih  prostora 

i kupnju opreme potrebne za njihove 
registrirane  djelatnosti,  potičući  tako 
pokretanje novih start-up poduzeća.

Mjera  2.2.  je  fokusirana 
na potporu poduzetnicima 
početnicima  u  sektoru  gaming 
industrije. Ukupno su potpisana dva 
ugovora u vrijednosti od 5.308,91 eura. 
Poduzetnici koji su dobili potporu 
su:  REPLAITY,  obrt  za  računalno 
programiranje vlasnika Igora 
Čulića  iz  Novske  te  Cozy  Monkey 
Entertainment,  obrt  za  izradu 
videoigara vlasnika Josipa Baruna  iz 
Kaštel Gomilice. Ova  sredstva  će  se 
koristiti za kupnju opreme potrebne 
za obavljanje njihovih registriranih 
djelatnosti i pokretanje novih start-up 
poduzeća.

Također, potpisan je i ugovor za Mjeru 
5. koja se odnosi na konkurentni 
turizam  i  novoregistrirane  turističke 
ležajeve.  Ovaj  ugovor  je  potpisan 

s  OPG-om  ZM  vlasnika  Zdravka 
Martinovića  iz Jazavice, a vrijednost 
ugovora iznosi 1.327,23 eura.

Gradonačelnica  grada 
Novske, Marija Kušmiš te zamjenik 
gradonačelnice, Siniša Kesić potpisali 
su navedene ugovore u ime Grada 
Novske te su čestitali i pozdravili nove 
poduzetnike u našoj Novskoj. Istaknuli 
su važnost u rastu i razvoju obrtništva 
našega grada. Potpisivanje ugovora za 
potporu  poduzetnicima  početnicima 
i razvoj konkurentnog turizma 
u  Gradu  Novskoj  donosi  značajne 
koristi  građanima,  stvarajući  nova 
radna  mjesta  i  potičući  ekonomski 
razvoj lokalne zajednice. Ove 
mjere  podržavaju  otvaranje  novih 
subjekata  i  potiču  ulaganja, 
stvarajući  povoljnije  poslovno 
okruženje  i 
povećavajući  ponudu  usluga 
i zapošljavanje na lokalnoj razini.

Željko Dolgoš
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Prihvaćen treći rebalans gradskog Proračuna

Gradski su vijećnici na 22. sjednici 
Gradskog  vijeća  Grada  Novske, 
održanoj  30.  kolovoza,  razmotrili 
i  prihvatili  treći  rebalans gradskog 
Proračuna  Trećim  izmjenama  i 
dopunama  proračuna  iskazano  je 
povećanje  proračuna  za  0,09  % 
ili 19.170,00 €. Ukupno planirani 
prihodi i primici s planiranim 
viškom prihoda ovim izmjenama 
iznose  20.513.355,96  €.  Prihodi 
poslovanja s planom od 12.157.869,17 

Švicarski veleposlanik Urs Hammer posjetio Novsku
Veleposlanik Švicarske, Urs Hammer, 
u  pratnji  Pere  Katušića,  savjetnika 
za  politička  i  gospodarska  pitanja  te 
vježbenice  Julie  Eriksson  posjetio 
je krajem lipnja  Grad Novsku. U 
prostoriji gradske vijećnice primili su 
ga  gradonačelnica Marija Kušmiš  te 
dogradonačelnik Siniša Kesić. 
Nakon  sastanka  domaćini 
su  poveli  uvaženog  gosta  na 
razgledavanje  ključnih  projekata 
Grada Novske,  započevši  s  Hotelom 
Knopp. Veleposlanik je bio 
zaintrigiran bogatom arhitektonskom 
baštinom koju predstavlja ovaj 
poznati  hotel,  a  gradonačelnica  mu 
je pojasnila kako će ondje biti lociran 
i Muzej vojne granice. 

€ povećani su za 19.170,00 €, tako da 
plan  iznosi  12.177.039,17  €.  Prihodi 
pomoći  iskazani  su  s povećanjem za 
19.170,00 € te plan tih prihoda iznosi 
4.903.737,45 €. 
Središnji državni ured za demografiju 
i mlade odobrio je sredstva za projekt 
Ulaganja  u  objekte  dječjeg  vrtića 
u iznosu od 19.170,00 €. Omjer 
financiranja  ovog  projekta  je  85 %  : 
15%. 
U strukturi rashoda poslovanja 

iskazane su promjene na ostalim 
rashodima  (konto  skupine  38) 
sa  smanjenjem  od  50.632,00  €. 
Radi osiguranja vlastitog udjela u 
financiranju  projekta  Ulaganja  u 
objekte dječjeg vrtića, smanjeni su 
rashodi  u  projektu  Poduzetnička 
zona  za  8.216,00  €  te  42.416,00  € 
za  financiranje  priključka  zgrade 
hotela Knopp na električnu energiju. 
Trećim  izmjenama  i  dopunama 
Proračuna  Grada  Novske  za 
2023.  godinu,  ukupna  sredstva  za 
ostvarenje programa Upravnog 
odjela za komunalni sustav, 
prostorno planiranje i zaštitu okoliša 
povećavaju se u iznosu od 19.170,00 
EUR (0,13 % u odnosu na planirano) 
i  sada  iznose  14.939.119,36  EUR. 
Sredstva se realiziraju kroz  
deset    različitih  programa  koji  su 
obuhvaćeni  financijskim  planom 
rashoda upravnog odjela, a koje 
provodi 11 službenika. 

Željko Dolgoš

U  zgradi  PISMO-a  veleposlanik 
Hammer    imao    je    priliku  naučiti 

ponešto o razvoju video igara u 
Hrvatskoj,  a  na  iznenađenje 
okupljenih  poželio  je  i  osobno 
isprobati VR tehnologiju – kojom 
je bio impresioniran. Pohvalio je 
ove kapitalne investicije u Novskoj 
te  poželio  puno  sreće  u  daljnjem 
razvitku. 
Gradonačelnica  Kušmiš  tada  je 
povela goste u zgradu PISMO 1 pored 
stare Pošte, gdje se nalaze brojni 
start-upovi  i  gaming  poduzetnici. 
Ovdje se demonstrirala hologramska 
tehnologija i mnoštvo drugih 
inovacija, a gospodin Hammer poželio 
je svima poslovni uspjeh. 

Nikola Pažin
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Novska i Pleternica gradovi prijatelji
Grad Pleternica je osmi hrvatski grad 
prijatelj Novske, potvrdili su to gradski 
vijećnici  na  22.  sjednici  Gradskog 
vijeća  Grada  Novske  održanoj  30. 
kolovoza. Nakon Biograda na Moru, 
Vrbovca,  Varaždina,  Samobora, 
Ivanić Grada, Križevca, Dugog Sela, 
te Mengena  (Njemačka),  Le Touveta 
(Francuska)  i  Tomislavgrada  (BiH), 
Pleternica je 11. grad prijatelj.

U posljednjih nekoliko godina 
razvilo  se    prijateljstvo  između 
Grada  Pleternice i Grada Novske 
na više razina.  Gradska izaslanstva 
sudjeluju    na  svečanim  sjednicama 
povodom  blagdana  sv.  Luke  i  sv. 
Nikole,  pleternički  poduzetnici  i 
obrtnici sudjeluju na novljanskom 
Sajmu  obrtnika  i  održivog  razvoja, 
a  organiziranim  vjerničkim 
hodočašćima  novljanskog  dekanata 
tijekom devetnice Gospi od Suza, 
Novljani posjećuju Pleternicu.
Gradovi Pleternica i Novska manji 
su  hrvatski  gradovi  čija  značajnija 
urbanizacija počinje u drugoj polovici 
20.  stoljeća  te  koji  donedavno 
nisu  imali  snažnijih  poveznica. 
Dobivanjem statusa grada, Novska 
1993.,  Pleternica  1997.,  ova  dva 
slavonska  mjesta  započinju  ubrzani 
gospodarski  te  društveno-komunalni 
razvoj. Oba grada razvijaju novu 
obrazovnu  infrastrukturu,  izgradili 
su  nove  knjižnice,  osnovali  su 
poduzetničke zone, razvojne agencije 

i poduzetničke centre, izgradili i grade 
kulturno-turističke  znamenitosti  te 
osnivanjem poduzetničkih inkubatora 
diverzificiraju  gospodarstvo  svoga 
kraja.
Suočeni  sa  svim  izazovima 
današnjice, posebice depopulacijom, 
ovi gradovi kroz sve ove projekte 
stvarali su i stvaraju okvir za 
kvalitetan  društveni,  infrastrukturni 
i gospodarski razvoj kao preduvjet 
za ostanak i opstanak. Zbog svojih 
sličnih povijesnih okolnosti, posebice 
naseljavanja Hrvata iz Bosne i 
Hercegovine, ovi gradovi razvili 
su  i  bogatu  međunarodnu  aktivnost 
kroz  zajedničke  projekte  s  Općinom 
Tomislavgrad.

Takvim prijateljstvom u Pleternici 
nastao  je  Trg  i  Muzej  bećarca, 
dok  se  u  Novskoj  iz  sličnih  izvora 
financiranja  prekogranične  suradnje 
opremao  dječji  vrtić  te  dječja 
igrališta.U navedenim okolnostima, 
razvilo  se  i  prijateljstvo  između  ova 
dva slavonska grada, u kojima je 
rad na razvojnim projektima postao 
poluga  za  međusobnu  razmjenu 
informacija i iskustava, ali i za zdravu 
kompetitivnost Pleternice i Novske.
Na  kraju,  na  kulturno-povijesnom 
planu  postoji  još  jedna  snažna 
poveznica Pleternice i Novske. Naime, 
ova dva grada jedini su slavonski 
gradovi,  uz  općinu Brodski Stupnik, 
u  kojima  je  potvrđena  i  pronađena 
glagoljica kao jedno od hrvatskih 

pisama čiju prisutnost pratimo najviše 
uz jadransku obalu i na otocima.
Grad  Pleternica,  točnije  Brodski 
Drenovac,  uz  susjedni  Lovčić, 
donedavno su bili jedini poznati 
lokaliteti  na  kojima  je  pronađena 
starohrvatska glagoljica u 
Slavoniji.  Iako su bili iznimka, 
postojanje glagoljskih spomenika u 
Brodskom Drenovcu bio je dokaz 
o rasprostranjenosti glagoljice kao 
hrvatskog pisma i u kontinentalnom 
dijelu Hrvatske.
Arheološkim iskapanjima od 2018. 
godine  na  lokalitetu  crkve  sv.  Luke 
u  Novskoj  pronađeno  je  i  brončano 
zvono na kojem je urezan natpis „Marie 
mati  Bo(…)“  na  uglatoj  glagoljici. 
Tim je nalazom glagoljica dodatno 
potvrđena  kao  pismo  u  uporabi 
i kontinentalne Hrvatske, ali je i 
vjerodostojnijim potvrđen i glagoljski 
natpis na kamenu kraj Subockog 
Grada koji je požeški podžupan Čoka 
prepisao 1817., a prijepis spominje 
Ivan Kukuljević Sakcinski u „Nadpisi 
srednjovječni  i  novovjekni  u  crkvah, 
javnih i privatnih zgradah, itd. u 
Hrvatskoj i Slavoniji“ iz 1891. godine, 
no kamenom spomeniku trag se tim 
zapisom i gubi.
S obzirom na postignuti stupanj 
zajedništva i prijateljstva na više 
razina, potpisivanjem Povelje o 
prijateljstvu, gradovi Novska i 
Pleternica  izražavaju  jasnu  volju 
da  ovim  činom  potiču  prijateljstva 
na svim ostalim razinama te da 
zajednički njeguju hrvatsku, posebice 
slavonsku  kulturu,  običaje,  identitet, 
naglašavajući  posebnosti  ova  dva 
grada u promoviranju očuvane baštine 
hrvatske pismenosti na glagoljici, uz 
neprestano razvijanje novih programa 
i projekata na korist novljanskog i 
pleterničkog kraja.

Željko Dolgoš
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Osnovne  škole  Novska  i  Rajić,  
Katolička  osnovna  škola  Novska,  te 
područne škole u Brestači i Bročicama 
postale  su  4.  rujna  2023.  godine 
bogatije za još jednu generaciju 
prvašića. 
U Osnovnoj školi Novska ovogodišnji 
su  prvašići  hrabro  i  veselo  kročili  u 
matičnu školu i dvije područne škole. 
Svečani  doček  prvašića  i  njihovih 
roditelja  počeo  je  u  13  sati  u  PŠ 
Brestača te u 14 sati u PŠ Bročice. Za 
učenike matične škole organiziran  je 
doček u školskom dvorištu točno u 12 
sati. 
Nakon prvog školskog zvona i 
himne,  učenike  i  roditelje  pozdravili 
su  učenici  naše  škole  prigodnim 

programom dobrodošlice. Nakon 
programa,  roditelje  i  učenike 
pozdravila je ravnateljica Osnovne 
škole Novska, Antonija Mirosavljević 
i  gradonačelnica  grada  Novske 
Marija Kušmiš, koja je u ime 
grada  svim  prvašićima  uručila 
poklone  iznenađenja.  Prvašićima 
su  predstavljene  njihove  učiteljice,  s 
kojima su se, nakon prve prozivke i 
fotografiranja, uputili u svoje učionice.
Katolička osnovna škola u Novskoj od 
ove školske godine bogatija je za 20 
prvašića.  Program  prijema  prvašića, 
na kojem su sudjelovali i njihovi 
roditelji  te  svi  učenici  i  djelatnici, 
započeo  je  u  jutarnjim  satima 
ispred  škole. Ondje  su nove prvašiće 

dočekale  njihova  razredna  učiteljica 
Dajana  Melnik  i  učiteljica  u  nastavi 
produženog boravka Jelena Leko. 
Nakon toga je uslijedio program 
dobrodošlice gdje su izvedene pjevne, 
plesne  i  recitatorske  točke  starijih 
učenika  pod  vodstvom  učiteljice 
Marije Lucić. Po završetku programa, 
ravnatelj Krunoslav Juraković uputio 
je pozdravnu riječ i predstavio novim 
učenicima  njihove  učiteljice  i  ostale 
djelatnike koje će novi učenici redovito 
susretati. Zahvalio je roditeljima na 
povjerenju koje su iskazali upisom 
djece  u  Katoličku  školu.  Kazao  je 
da  je  ovo  sedma  generacija  učenika 
te da sada Škola broji preko 120 
učenika  i  30  zaposlenih  djelatnika. 
Na  završetku  je  svim  učenicima, 
roditeljima i djelatnicima poželio puno 
uspjeha  i  obilje  Božjeg  blagoslova 
u novoj školskoj i nastavnoj godini 
te  im  je  prenio  pozdrave  osnivača 
Škole,  požeškog  biskupa  Antuna 
Škvorčevića. U prvim danima nastave, 
nove  prvašiće  i  njihovu  učiteljicu 
Dajanu posjetila je Marija Kušmiš, 
gradonačelnica  Novske  koja  im  je 
uručila  prigodne  darove  te  poželjela 
uspješan početak školovanja. 
Svim  prvašićima  želimo  sretan  i 
uspješan početak školovanja!

Željko Dolgoš

Počela je škola!
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STEM i ART dostignuća kroz 
interaktivne radionice, 
eksperimenate i pokazne 
vježbe posjetilo preko  
3000 učenika, profesora i 
nastavnika

Festival  umjetnosti  i  znanosti  4. 
NOVsky  održan  je  u  Novskoj,  15. 
rujna u Gradskom parku. Radi se 
o  cjelodnevnoj  manifestaciji,  od 
ove godine pod pokroviteljstvom 
Ministarstva znanosti i obrazovanja.  
Festival  se  ističe  specifičnim 
spojem znanosti i umjetnosti koji se 
nadopunjavaju i stvaraju zanimljiva 
i edukativna iskustva kroz igru i 
zabavu. 
Festival  četvrtu  godinu  okuplja 
znanstvenike,  sveučilišne  profesore, 
nastavnike, popularizatore znanosti, 
voditelje udruga te djecu koja 
svakodnevno sudjeluju u nastavnim 
i izvannastavnim aktivnostima 
vezanim za STEM područje. Izlagači 
su imali priliku kroz interaktivne 
radionice i edukacije prezentirati svoja 

NOVsky Art & Science festival privukao preko 3000 učenika, profesora i nastavnika

dostignuća  i  zanimljivosti  otkrivene 
tijekom godine, a djeca izoštriti 
komunikacijske i prezentacijske 
vještine. 
Festival  su  već  prve  godine  posjetili 
brojni gosti iz okolnih gradova, 
ali  i  susjednih  država,  tako  da 
ne  iznenađuje  ogroman  interes 
posjetitelja  različitih  životnih  dobi 
–  od  djece  iz  vrtića  impresioniranih 
voćem koje svira pa sve do baka koje 

su se prisjetile tajnih šifriranja. 
Četvrtu  godinu  Novska  okuplja 
znanstvenike,  sveučilišne  profesore, 
nastavnike, popularizatore znanosti, 
voditelje udruga i učenike koji su svoje 
znanje  prenosili  na  druge  učenike  i 
posjetitelje. Od Velike Gorice, Rovišća 
pa sve do Osijeka festival su posjetile 
brojne osnovne i srednje škole te u 
Novsku  dovele  preko  3000  učenika, 
profesora  i nastavnika. Grad Novska 
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NOVsky Art & Science festival privukao preko 3000 učenika, profesora i nastavnika

na  čelu  s  gradonačelnicom Marijom 
Kušmiš i Razvojna agencija Grada 
Novske – NORA su najveća podrška u 
organizaciji, a važnost ovog festivala 
prepoznali su i Antonija Mirosavljević, 
predsjednica Hrvatske udruge 
ravnatelja osnovnih škola, Robertina 
Štajdohar,  pročelnica  županijskog 
Upravnog odjela za obrazovanje, 
kulturu, šport, mlade i civilno 
društvo, Momir Karin, ravnatelj 
Uprave  za  potporu  i  unaprjeđenje 
sustava odgoja i obrazovanja, te Marin 
Piletić,  ministar  rada,  mirovinskoga 
sustava, obitelji i socijalne politike 
koji su nazočili otvorenju. 
“Ove godine, iz mnoštva zanimljivih 

STEM  I  ART  tema  ističemo  4 
zvijezde dnevnog programa; Mobilni 
planetarij  Odiseja,  krevet  od  čavala, 
Upps we have 180°  rotation  i LARP 
igru. Edukacija i zabava se nastavljaju 
i u večernjim satima kada se družimo 
uz glazbu, light show te mapping 
projekcije. Posjetite Novsku 15. rujna, 
usudite se eksperimentirati i zabaviti u 
isto vrijeme.”, poručili su organizatori 
i  obećavajući  kvalitetno  provedeno 
vrijeme za sve uzraste.
„Mobilni planetarij će ove godine biti 
prvi puta u Novskoj i na sam spomen 
je  izazvao  zanimanje  učenika, 
nastavnika  i  profesora”,  naglasili  su 
organizatori ističući kako se Novska

već  brendirala  kao  centar  gaming 
industrije,  a  festival  je  dokaz  da  se 
grad razvija i u STEM smjeru. 
NOVsky  Art  &  Science  festival 
organizira Udruga mladih Novska 
uz podršku Grada Novska, Razvojne 
agencije Grada Novske – NORA, 
Turističke  zajednice  Grada  Novske, 
Pučkog  otvorenog  učilišta  Novska, 
Gaming  inkubatora  -  PISMO, 
Novokoma d.o.o., Inkubatora 
društvenih inovacija, Osnovne škole 
Novska, Gradske knjižnice i čitaonice 
Ante  Jagar,  Radio  postaje  Novska, 
Odreda  izviđača  “Zelena  patrola” 
Rajić.          Željko Dolgoš

Foto: Martina Movrić, Željko Sajko
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Mali rehabilitacijski centar Osnovne škole Novska
proširen za dodatni prostor u PŠ Stari Grabovac
Mali rehabilitacijski centar Osnovne 
škole Novska proširen je za dodatni 
prostor  u  područnoj  školi  Stari 
Grabovac  u  kojem  će  se  nalaziti 
senzorna soba opremljena svom 
potrebnom senzoričkom i didaktičkom 
opremom.  Novouređene  prostorije 
namijenjene  učenicima  s  teškoćama 
u  razvoju,  svečano  je  otvorio  župan 
Ivan Celjak.

„Nastojimo osigurati našim 
učenicima  što  kvalitetnije  uvjete 
za obrazovanje zato smo i uredili 
senzornu  sobu  ovdje  u  područnoj 
školi u Starom Grabovcu. Nova 
senzorna soba ima svu potrebnu 
opremu  kako  bi  se  učenici  što 
kvalitetnije uključili u svakodnevne 
aktivnosti“,  rekao  je na svečanom 
otvorenju  župan  Celjak. 
Novootvoreni prostor za ukupno 14 
učenika  potpuno  je  prilagođenim 
njihovim potrebama, opremljen je 
novim namještajem te senzoričkom 
i  didaktičkom  opremom.  Ukupna 
vrijednost  opreme  je  oko 7  tisuća 
eura  koje  je  osigurala  Sisačko-
moslavačka županija.
Ravnateljica Osnovne škole 
Novska  Antonija  Mirosavljević 
iskazala je svoje zadovoljstvo i 

zahvalila županu Celjaku na pomoći.
Osnovna škola Novska upisno 
je  područje  za  učenike  s  većim 
teškoćama  u  razvoju  čiji  se  broj  iz 
godine  u  godinu  povećava.  Prva 
odgojno-obrazovna  skupina  za 
učenike  s  teškoćama  u  razvoju  s 
radom  je  započela  2013.  godine  s 
tek  5  učenika,  a  danas  škola  broji 
24 učenika u 6 odgojno-obrazovnih 
skupina.
Osim  učenika  PŠ  Stari  Grabovac, 
Sisačko-moslavačka  županija  s 
početkom  nove  školske  godine 
osigurala je da na nastavu u 
novoobnovljene školske objekte 
kreću  i  učenici  OŠ  Ivan  Goran 
Kovačić  Gora,  područne  škole 
Nebojan, OŠ Katarina Zrinska 
Mečenčani i Gimnazije Sisak.

Željko Dolgoš
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Ljetni gaming kamp za djecu u Novskoj
Nakon što je u srpnju prvih 50 
polaznika završilo svoje obrazovanje 
u ljetnom gaming kampu u  Novskoj 
te dobilo diplomu, u kolovozu je 
gaming avanturom startalo još 27 
novih  polaznika,  a  pridružilo  im  se 
i  20  učenica  i  učenika  iz  Splitsko-
dalmatinske županije. 
Kako bi se nastavila prekrasna 
suradnja Sisačko-moslavačke županije 
i Splitsko-dalmatinske županiji, putem 
koje  se  već  drugu  godinu  osigurava 
besplatno  ljetovanje  za  sve  učenice 
i  učenike 4.  razreda  s  područja  naše 
županije,  ove  godine  ljetni  gaming 
kamp u  Novskoj besplatno će ugostiti 
djecu iz prijateljske županije.
Njih  također  očekuje  bogat  sadržaj 
od kreiranja igrica do rada na 
najmodernijim tehnologijama koje 
postoje u svijetu gaminga. Razgledat 
će  znamenitosti  i  prirodna bogatstva 

županije.  Bez  mobitela  i  računala 
programirat će prirodu u izviđačkom 
kampu DUPIN, promatrati zvijezde 
iz gradskog parka i ići na cjelodnevni 
izlet  u  Park  prirode  Lonjsko  polje. 
Ono  što  je  najvažnije  steći  će  nove 
prijatelje, odlično se zabaviti i ponijeti 
nezaboravne uspomene.

Razvojna  agencija  Sisačko-
moslavačke  županije  SIMORA  i 
Poduzetnički  inkubator  PISMO,  uz 

podršku mnogih, drugu godinu za 
redom organizira ljetni gaming kamp 
za djecu u Novskoj. Ovo je jedinstveni 
ljetni kamp u vodećem gradu hrvatske 
gaming industrije u kojem će učenici, 
uz nezaboravnu zabavu, avanture 
u prirodi i mnoge druge aktivnosti, 
kroz sedam dana boravka u kampu 
upoznati svijet videoigara, vrhunsku 
tehnologiju inkubatora PISMO te 
naučiti izraditi vlastitu videoigru.
Polaznici  su  učenici  viših  razreda 
hrvatskih osnovnih škola, a boravak je 
organiziran u županijskom učeničkom 
domu srednje škole kao i prehrana. 
Kamp radi na dvije razine znanja, 
osnovnom i naprednom za one koji su 
ga već pohađali, a dostupna je nastava 
i na engleskom jeziku. Nastava se 
provodi u inkubatoru PISMO uz 
osiguran 24-satni nadzor za djecu.

Željko Dolgoš
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Interes za Ljetni gaming kamp veći za 120 posto u odnosu na prošlu 
godinu, ostalo još mjesta unutar grupa u kolovozu

Tijekom ovogodišnjih ljetnih praznika 
Poduzetnički inkubator PISMO powered 
by A1 otvorio je učenicima viših razreda 
osnovnih škola svoja vrata kako bi 
naučili izrađivati videoigre. Sedam dana 
učenja,  zabave,  videoigara,  druženja, 

Nastavlja se projekt ZAŽELI, osigurano 100 milijuna eura
Najpopularniji  EU  projekt  u  zemlji 
–  ZAŽELI,  ide  dalje!  Ministarstvo 
rada, mirovinskoga sustava, obitelji 
i socijalne politike najavilo je u 
utorak objavu novog Poziva za 
dostavu  projektnih  prijedloga  “Zaželi 
– prevencija institucionalizacije” 
za ponedjeljak, 21. kolovoza 2023.  
Natječajem  će  se,  kako  se  navodi, 
osigurati sredstva u iznosu od 100 
milijuna  eura  kako  bi  se  podržali 
važni projekti usmjereni prema zaštiti 
zajednice, a potencijalni prijavitelji 
imat  će  priliku  predati  svoje  prijave 
od  ponedjeljka,  11.  rujna  2023.  Novi 
Poziv  sufinanciran  je  sredstvima 
Europske unije iz Programa Učinkoviti 
ljudski potencijali 2021. – 2027. u 
okviru  Europskog  socijalnog  fonda 
plus.
‘Poziv  “Zaželi  –  prevencija 
institucionalizacije” predstavlja 
svojevrsni nastavak dosadašnjeg 
programa  “Zaželi  –  program 
zapošljavanja  žena“,  s  ciljem 
osiguranja kontinuirane podrške i 

odlazaka u prirodu, tjelovježbe, vrhunske 
tehnologije  i  uspomena  za  cijeli  život  u 
srpnju je doživjelo gotovo 60 polaznika. 
Toliko ih se očekuje i u kolovozu.
Gaming centar u Novskoj za ove je školske 
praznike ponudio odličan ljetni program. 
Umjesto  da  isključivo  igraju  videoigre 
doma,  u  inkubatoru  PISMO  djeca  uče 
kako ih izraditi. “Naše dugogodišnje 
iskustvo u gaming edukacijama potaklo 
nas je da još više radimo s djecom. Osim 
što uče ispred ekrana, mi im pokazujemo 
i kako avanture iz videoigara zapravo 
imaju  u  prirodi    i  oko  sebe.  Očito  smo 
kreirali jedinstven program, s obzirom 
da je povećanje djece u odnosu na prošlu 
godinu  120%.”,  poručuju  iz  inkubatora 
PISMO powered by A1.
Nastava je organizirana u prostoru 
inkubatora PISMO s dvije razine znanja, 
osnovnom i naprednom za one koji su ga 

već  pohađali.  Predavači  su  predstavnici 
Hrvatske  udruge  izrađivača  videoigara 
HU-IZ-VI.  Boravak  je  organiziran  u 
učeničkom  domu  novljanske  srednje 
škole  uz  osiguran  24-satni  nadzor  za 
polaznike i tri kuhana obroka. Svaki 
dan  započinje  jutarnjom  tjelovježbom, 
nastavlja  se  nastavom  koja  traje  četiri 
sata, a nakon poslijepodnevnog odmora 
svakog dana za polaznike su pripremljene 
različite  aktivnosti.  Upoznaju  se  tako 
s vrhunskom tehnologijom inkubatora 
PISMO, u Inkubatoru društvenih 
inovacija  uči  se  snimati,  montirati  i 
streamati  sadržaje,  u  stem  laboratoriju 
Novsky se uči o microbitu  i  robotici.  Iz 
gradskog parka promatraju se zvijezde, 
u  izviđačkom  kampu  DUPIN  uči  se 
preživjeti  bez  tehnologije,  a  cijeli 
program krasi i cjelodnevni izlet u Park 
prirode Lonjsko polje. 

R.I.

potpore ranjivim skupinama društva. 
Kroz  “Zaželi  –  program  zapošljavanja 
žena”  i  njegove  tri  faze  provedbe, 
uspješno  je  financirano  ukupno  1.184 
projekta. Kroz taj program, ostvarena 
je  značajna  promjena  u  kvaliteti  života 
građana  diljem  Republike  Hrvatske.  U 
sklopu prijašnjeg programa, zaposleno je 
više od 22,5 tisuće žena koje su pružale 
usluge  podrške  i  skrbi  za  gotovo  130 
tisuća  starijih  i/ili  nemoćnih  osoba  što 
svjedoči  o  važnosti  i  učinkovitosti 
programa  u  jačanju  socijalne  kohezije 
te  pružanju  neophodne  brige  i  pažnje 

najugroženijim  skupinama  društva’, 
navodi se u objavi Ministarstva i 
dodaje kako će sve daljnje informacije 
o Pozivu biti pravovremeno objavljene.
Za  program  ZAŽELI,  podsjetimo, 
dosada  je  iz  EU  fondova  osigurano 
preko 2,2 milijarde kuna, a najuspješniji 
gradovi u povlačenju EU sredstava za 
najpopularniji projekt u Hrvatskoj su 
Slavonski  Brod,  Bjelovar  i  Đakovo. 
U  tri  faze  projekta  Slavonski  Brod 
povukao je gotovo 16,5  milijuna kuna, 
Đakovo 16,2 milijun, a Bjelovar 16,08 
milijun kuna. Slijedi Valpovo sa 15,2 
milijuna  kuna,  Split  sa  14,8 milijuna, 
Zabok sa 14,1 milijun, Vukovar (13,8), 
Našice (13,5), Nova Gradiška (13,4)  i 
Županja (13,3) milijuna kuna.
U najuspješnije gradove koji su 
uspjeli povući EU sredstva  i osigurati 
provođenje  projekta  kroz  sve  tri  faze 
spadaju  i  Vinkovci  s  povučenih  12,8 
milijuna kuna, Otok sa 12,7, Donji 
Miholjac koji je povukao 10,8 milijuna, 
Ilok sa 10,7, Novska sa 10,6, te Požega 
sa 10,2 milijuna kuna. 

R.I.
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Sjećanje na prve poginule branitelje

Početak  mjeseca  rujna  bio  je  težak 
i u novljanskom kraju, posebno je i 
s tugom odjeknula vijest o pogibiji 
hrvatskih  branitelja  Željka  Šlata,  Željka 
Jakubeka, Marijana Jugovića i Željka Nikića. 
U  mjestu  Čovac  kod  Okučana,  tijekom 
borbene akcije, 6. rujna 1991. godine, 
poginuli su Željko Šlat, pripadnik Specijalne 
policije „Ris“ Kutina – Novska, i Tugomir 
Brajković,  pripadnik  „Tigrova“. U noći  s  5. 
na 6. rujna 1991.  došlo je do sukoba između 
JNA  i Hrvatskih  snaga u  selu Čovac  (južno 
od  Okučana)  gdje  je  poginuo    policajac  iz 
Novske, Željko Šlat. Šlat je bio prvi poginuli 
pripadnik ZNG-a iz općine Novska, ali se tada 
vodio kao nestao i nije se znalo da je poginuo. 
Njegovo  tijelo  nađeno  je  tek  godinu  dana 
kasnije, a pokopan je na novljanskom groblju. 
Četrnaestorice pripadnika Specijalne jedinice 
policije  „RIS“  Kutina,  položila  su  živote  u 
borbama ili su umrli od posljedica rata, prvi 
među njima s područja Novske, Željko Šlat, 

kojem je imao nepunih devetnaest godina.
Udruga Specijalne jedinice policije 
Domovinskog rata “Ris” Kutina organizira 
tradicionalno memorijal “Ris u srcu”  u 
znak poštovanja prema tim hrabrim 
braniteljima  koji  su  dali  svoje  živote 
kako bi obranili Republiku Hrvatsku. 
13.  Memorijal  je  započeo  okupljanjem  u 
parku kod spomenika “Kristalne kocke 
vedrine”  u  Okučanima,  gdje  su  sudionici 
izrazili svoje poštovanje i zahvalnost prema 
poginulim hrvatskim braniteljima nakon čega 
je uslijedilo i polaganje lampiona u njihovu 
čast  kod  spomenika.  Sveta misa  održana  je 
u crkvi Svetog Vida Mučenika u Okučanima, 
u  čast  poginulim  hrvatskim  braniteljima. 
To  je  bio  trenutak  prisjećanja  na  njihovu 
hrabrost i žrtvu, te molitve za mir i blagoslov 
za njihove obitelji. Uslijedilo je polaganje 
vijenaca  i  paljenje  svijeća  kod  spomen 
obilježja poginulima u naselju Čovac gdje su 
se svi prisutni poklonili hrabrim ljudima koji 

su svoje živote dali za slobodu Hrvatske. 
Predsjednik  Udruge Specijalne 
jedinice policije Domovinskog rata 
“Ris”  Kutina,  Darko  Josić,  istaknuo 
je  važnost  očuvanja  sjećanja  na  poginule 
pripadnike:  “Dokle  je  nas  živih,  mi  ćemo 
održavati  sjećanje  na  naše  poginule  u 
Domovinskom ratu. Trinaesti put za redom 
ove godine organiziramo memorijal “Ris 
u  srcu” u Čovcu u  spomen na  sve poginule 
pripadnike specijalne policije jedinice Ris 
Kutina. Posebne emocije se dogode ovdje kad 
se okupimo, bilo je to za obljetnicu Bljeska ili 
današnjeg dana sjećanja na poginule.”
Idućeg  dana,  7.  rujna  1991.  u  10.30  sati  
iz  Donjeg  Rajića  otvorena  je  vatra  iz 
oklopnih vozila i minobacača. «Vatra je bila 
uperena  u  pravcu  Gornjih  Rajića  odnosno 
snaga ZNG-a i MUP-a koji su držali reon da 
se  vojne  i  četničke  formacije  ne  prebacuju 
dalje iz Donjih Rajića prema Novskoj», opis 
je napada iz pera zapovjednika Policijske 
stanice Novska.
U napadu su poginuli Marijan 
Jugović  iz Tanca i Željko Jakubek iz Starog 
Grabovca, oba iz 62. samostalnog bataljuna te 
policajac  Željko  Nikić  iz  Gornjeg  Rajića. 
Prema podacima Policijske stanice 
Novska  ranjeni  su  pripadnici  pričuvnog 
sastava ZNG-a: Vinko Kovačević, Nedjeljko 
Gavranović, Marko Klasan, Marijan Melnik, 
Krešo  Lajh  te  policajac Marijan Magić,  svi 
iz  općine  Novske.  Prema  podacima  Doma 
zdravlja Novska od 10. rujna 1991. pored 
navedenih ranjeni su još Martin Pavlović, Josip 
Klarić i Josip Ivezić. Po podacima Ureda za 
obranu Novska tog dana su ranjeni: Nedeljko 
Gavranović, Marko Klasan, Marijan Melnik, 
Krešo  Lajh  i  Martin  Pavlović,  a  ozlijeđeni 
su: Vinko Kovačević  i  Stipa Vulić. Marijan 
Magić, Josip Klarić i Josip Ivezić ne nalaze se 
niti na jednoj službenoj evidenciji u Novskoj. 
Pokopani su u gradskom groblju 10. rujna 
koji  je  proglašen  i  danom  žalosti  za  općinu 
Novska.
Poginuli  su  braneći  Hrvatsku  tijekom 
borbene akcije, a svake godine na dan 
njihove pogibije, obitelji i suborci iz njihovih 
postrojbi, polaganjem vijenca i paljenjem 
svijeća,  odaju  im  počast.  Učinili  su  to  i  u 
povodu još jedne tužne obljetnice, prisjetivši 
se  teških  dana  početaka  agresije  na  ovo 
područje i cijelu Hrvatsku. Pogibija suboraca 
bila je teška i značila je da rat za slobodu neće 
biti lagan. 

Željko Dolgoš
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Ljubav, žrtva i domovina – snaga „Oluje”

Ljubav, žrtva i domovina - tri su riječi 
i tri simbola hrvatskih branitelja kroz 
cijelo vrijeme Domovinskog rata bili 
su i ostali snaga koja ih je vodila u 
svim bitkama, a vrhunac svega bila je 
Oluja. 
Hrvatske  snage  provele  su  od  4.  do 
7.  kolovoza  1995.  vojno-redarstvenu 
operaciju Oluja  u  kojoj  je  oslobođen 
Knin i ostali okupirani dijelovi 
Hrvatske. Podizanje hrvatske zastave 
na  Kninskoj  tvrđavi  simbolično 
je  označilo  i  pobjedu  Hrvatske  u 
Domovinskom ratu, a hrvatski 
narod  s  oduševljenjem  je  dočekao 
i pozdravljao povratak branitelja i 
dolazak slobode. Oluja je omogućila i 
mirnu reintegraciju okupiranog dijela 
Podunavlja, a njezin se uspjeh prenio 
na teritorij Bosne i Hercegovine koja 
je bila bliže završetku rata 
Zapovjedno  područje  Bjelovar  u 
zadnji je čas uveden u plan operacije 
Oluja  (2. kolovoza) zato što  je nakon 
Bljeska  bio  zadužen  isključivo  za 
obranu  državne  granice  na  Savi. 
Stoga  zaslužuje  visoke  ocjene  za 
provedbu zadaća s obzirom na kratak 
rok priprema, a posebno se cijeni 
njegov uspješan prelazak Save, što 
je usmjerilo nastavak napredovanja 
snaga. Spomenuti su prelazak izvele 
snage  125.  dp.  Novska.  Zadaća 
bjelovarskog ZP-a bila je sudjelovanje 
u  oslobađanju  Banovine.  Početak  je 
planiran  s  forsiranjem  rijeke  Save 

te napredovanjem na smjerovima 
Jasenovac  –  Hrvatska  Dubica  i 
Orahovac – Hrvatska Dubica, sve u 
cilju  oslobađanja  Hrvatske  Dubice 
i izbijanja na prometnicu Hrvatska 
Dubica – Sunja. Prvog dana operacije 
125.  dp  Novska  forsira  rijeku  Savu 
kod  Jasenovca  te  oslobađa  prva  sela 
u smjeru Hrvatske Dubice, a jednako 
povoljni uvjeti stvoreni su i na drugim 
dijelovima bojišnice. Drugog je dana 
operacije  važno  postignuće  125.  dp 
Novska  bilo  oslobađanje  Hrvatske 
Dubice, sve u sklopu nastojanja 
za  ubrzanim  napredovanjem  ZP-a 
Zagreb na smjeru Sunja – Kostajnica. 
Zadaću  oslobađanja  Hrvatske 
Kostajnice dobiva ZP Bjelovar, što je 
i  ostvareno  trećeg  dana  operacije. U 
prva  tri  dana  to  je  zborno  područje 
i završilo napadni dio operacije, a 
za  to  je  vrijeme  napredovalo  43  km 
na  zahtjevnom  području  Banovine  i 
uz rijeku Unu. U preostalim danima 
učvršćivalo  je  obranu  te  pretraživalo 
teren od zaostalih neprijateljskih 
skupina. 
Oslobađanje  Knina  prijelomni  je 
trenutak  Oluje.  Poraz  pobunjeničkih 
snaga iz Knina nezaustavljivo se 
prelijevao na cijelu bojišnicu. Stoga 
je  snažan  prodor  hrvatskih  snaga 
izazvao  svojevrstan  domino-efekt 
u  kojem  su  pobunjeničke  snage 
doživljavale  poraz  za  porazom.  U 
sjećanju hrvatskog naroda posebno 

mjesto ima predaja tzv. kordunskog 

21. korpusa Vojske Republike Srpske 
Krajine (21. K VRSK). Njegove su se 
snage predale petog dana operacije 
nakon  što  su  se  našle  u  okruženju 
hrvatskih  snaga  na  širem  području 
Topuskog.  Nakon što je HINA 5. 
kolovoza  u  12:26  priopćila  kako  se 
na  Kninskoj  tvrđavi  vijori  hrvatska 
državna zastava, a hrvatske su snage 
ušle u Knin, u zemlji je zavladalo 
oduševljenje  i  pobjednički  ugođaj 
koji se upotpunjavao domoljubnim 
pjesmama i zahvalama hrvatskim 
braniteljima. 
Za slobodu domovine u danima Oluje 
poginulo  je  ukupno  239  branitelja, 
dvojica  se  vode  kao  nestali,  a  1430 
sudionika je ranjeno. Tijekom 
akcije Oluja smrtno su stradali, iz 
ove postrojbe, hrvatski branitelji 
Miroslav  Dodigović,  Mario 
Lončarević,  Petar  Mačković,  Đoko 
Babić,  Branko  Berber,  Mladen 
Korica,  Mladen  Špoljarević,  Ivan 
Tomić,  a  od  posljedica  ranjavanja 
nekoliko dana kasnije preminuo je 
i  Josip Tutić.  Tijekom ovih  borbenih 
aktivnosti  ranjeno  je  i  ukupno  35 
pripadnika 125. Domobranske 
pukovnije Novska. Njima u spomen, 
kao i svim sudionicima Oluje, u Kninu 
je podignut Spomenik Hrvatske 
pobjede “Oluja 95” kao zahvala za 
žrtvu i darivanje za slobodu Hrvatske. 

Željko Dolgoš
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Tribina o prvim hrvatskim političarkama

U  Novskoj  je  održana  inspirativna 
tribina  pod  nazivom  “Važnost  žena 
u  povijesti  HSS-a“,  koja  je  privukla 
brojne posjetitelje i istaknute goste. 
Tribina  se  održala  u  galeriji  Pučkog 
otvorenog učilišta Novska te je okupila 
povjesničare,  članove  Hrvatske 
seljačke  stranke  (HSS),  i  druge 
zainteresirane osobe.
Povod  za  održavanje  tribine  bila  je 
dvostruka: obljetnica Dana asocijacije 
žena  HSS-a  “Hrvatsko  srce”  i 
rođendan  Marije  Radić,  supruge 
Stjepana Radića, ali i 96. obljetnica od 
prvog  aktivnog  političkog 
sudjelovanja žena u Hrvatskoj. Ovom 
prigodom prisustvovali su istaknuti 
gosti  među  kojima  su  se  isticali 
povjesničar  dr.  sc.  Vlatko  Smiljanić, 
predsjednica Organizacije žena HSS-a 
“Hrvatsko srce”, Brigitte Berulec, 
potpredsjednica  organizacije  žena 
“Hrvatsko  srce”,  Gordana  Juranko, 
te  Željko  Lenart,  saborski  zastupnik 
HSS-a i glavni tajnik HSS-a.
Tribini su prisustvovali 
članovi  Gradske  organizacije 
HSS  Novska,  predvođeni 
zamjenikom predsjednika GO HSS 
Novska,  Ernestom  Ciprijanovićem,  i 
tajnikom GO HSS Novska, Vladom 

Egredžijom, koji su srdačno dočekali 
sve goste.
Jedna  od  ključnih  tema  tribine 
bila  je  uloga  žena  u  HSS-u  tijekom 
povijesti.  Prve  organizacije  žena 
HSS-a  osnovane  su  1927.  godine,  a 
zadruga “Hrvatsko srce” osnovana 
je  u  proljeće  1936.  godine.  Za  prvu 
predsjednicu izabrana je Marija 
Radić, čime je postala simbol ženskog 
liderstva u političkom kontekstu.
“Hrvatsko  srce”  imalo  je  značajnu 
ulogu  u  emancipaciji  žena, 
unapređenju  njihovog  kulturnog  i 
socijalnog života, te podizanju svijesti 
o ravnopravnosti s muškarcima i 
borbi  za  pravo  glasa  žena.  Stjepan 
Radić,  jedan  od  osnivača  HSS-a, 
snažno  je  promovirao  važnost  uloge 
žena,  a  prva  hrvatska  političarka  iz 
redova HSS-a, Mara Matočec, postala 
je simbol tog napretka.
Jedno  od  zanimljivih  povijesnih 
otkrića  istaknuto  na  tribini  bilo  je 
da  je  Stjepan  Radić  zahtijevao  da 
njegove govore s političkih skupština 
i saborskih zasjedanja prenose 
novinarke, a prva hrvatska 
profesionalna  novinarka,  Marija 
Jurić Zagorka,  bila  je  upravo  ta  koja 
je  to  činila. Osim  toga, Marija  Jurić 

Zagorka je 1917. godine uputila 
Hrvatskom saboru zahtjev za pravom 
glasa  žena,  uz  podršku  Stjepana 
Radića  i  Hrvatske  pučke  seljačke 
stranke.
Suvremena politika “Hrvatskog srca” 
temelji se na borbi za ravnopravnost 
spolova  i  ženska  prava,  uključivanju 
žena  u  politiku,  zaštiti  ženskog 
zdravlja, materinstva, doma i obitelji 
te  borbi  protiv  nasilja  nad  ženama, 
kao i za ostvarivanje boljih radnih 
prava žena.
Na kraju tribine, istaknuto je 
kako  je  važno  nastaviti  aktivno 
djelovati  i  unaprjeđivati  položaj 
žena  u  politici  i  društvu  općenito, 
te se prisjetiti povijesnih uzora kao 
što  su  Marija  Radić,  Mara  Matočec 
i  Marija  Jurić  Zagorka  koji  su 
ostavili neizbrisiv trag u borbi za 
ravnopravnost spolova i ženska prava 
u Hrvatskoj.
Ova tribina poslužila je kao podsjetnik 
na  važnost  žena  u  povijesti  HSS-a, 
ali i Hrvatske te je inspirirala sve 
prisutne da nastave raditi na 
ostvarenju ravnopravnosti i prava 
žena u suvremenom društvu.

Karlo Kesić
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ART JAM u Inkubatoru PISMO
Inkubator Pismo, organizirao je 
zanimljivo natjecanje pod nazivom “Art 
Jam“.  Natjecanje  je  bilo  namijenjeno 
polaznicima  edukacije  “BLENDER“, 
a tema je ovoga puta bila klimatske 
promjene. Cilj natjecanja bio je 
potaknuti mlade ljude na kreativnost 
i  razmišljanje  o  3D  modeliranju  na 
računalu.
Na natjecanju je 
sudjelovalo dvadeset talentiranih 
mladih ljudi koji su imali samo tri 
dana  za  izradu  svojih  3D  modela  u 
programu Blender. Kreativnost i 

vještine  polaznika  došle  su  do  izražaja 
kroz  različite  pristupe  temi  klimatskih 
promjena.
Danas  je  tročlani  žiri  imao  čast 
pregledati i ocijeniti sve radove. Radovi 
su se istaknuli po svojoj originalnosti, 
detaljima  i  umjetničkoj  izvedbi.  Bilo 
je izazovno odabrati najbolje od 
najboljih, ali na kraju su odabrana tri 
najuspješnija rada.
Treće  mjesto  zasluženo  je  osvojio  Ivan 
Velkovski,  Jelena  Marjanović  osvojila 
je drugo mjesto s izuzetno maštovitim i 
dojmljivim radom. A najveće oduševljenje 

i  prvo mjesto  osvojio  je  Josip Bakić, 
čija  je  3D  kreacija  izazvala  snažne 
emocije kod svih prisutnih.
Ponosni  sponzor  ovog  događaja  je 
hrvatska tvrtka “White Shark“, koja 
se bavi prodajom gaming opreme 
te je osigurala nagrade za najbolje 
sudionike.
“Čestitamo  svim  sudionicima  na 
fantastičnim  radovima  i  iznimno 
kreativnom pristupu, vaš trud i talent 
nadahnuli su nas sve“, izjavili su 
predstavnici Inkubatora PISMO.

Karlo Kesić

Poznata imena zabavljat će publiku na Lukovu u Novskoj
Lukovo  u  Novskoj  Novljanima  je  Dan 
grada,  a  svima  ostalima  najveći  kirvaj 
s daškom prošlosti. Ovaj jedinstveni 
događaj  u  listopadu  na  zanimljiv  način 
posjetitelje vodi u novljansku povijest 
s  kraja  19.  i  početka  20.  stoljeća,  a  sve 
to prate i koncerti poznatih hrvatskih 
izvođača.  Ovogodišnji  program  odvija 
se pod pokroviteljstvom Ministarstva 
turizma i sporta, a poznata su i imena koja 
će  publiku  na  novljanskom  centralnom 
trgu zabavljati od 13. do 15. listopada.
Čak  pet  koncerata  održat  će  se  tijekom 
programa. U petak 13. listopada u 20 sati 

na scenu izlazi rock ikona Željko Bebek, a 
nakon njega grupa Ljubavnici! Prvi put na 
ovim područjima, u subotu, 14. listopada 
od 20 sati, posjetitelji će moći uživati u 
nastupu  glazbene  dive  Doris  Dragović 
te jedinstvene Klape Kampanel koja je 
ujedno i poklon Novskoj od prijateljskog 
grada Biograda na Moru. Nedjelja 15. 
listopada  posvećena  je  tamburašima 
tako da se cijelo popodne na glazbenoj 
pozornici izmjenjuju tamburaški sastavi 
dok navečer program završava nastupom 
Berde Banda. 
Prema  riječima  organizatora  radi  se  o 

najvećoj  koncertnoj  ponudi  u  Novskoj 
ikada,  a  više  tisuća  ljudi  pjevat  će 
hitove  poput  „Željo  moja“,  „Da  je 
sreće  bilo“,  „Anđele  moj“,  „Sve  mi 
uzmite“ i „Slavonija moja mila“. „Naša 
manifestacija  raste,  a  zajedno  s  njom  i 
koncertna ponuda.
Pripremamo još mnoštvo noviteta 
zbog  kojih  će  se  posjetitelji  zaputiti  u 
najzapadniji  slavonski  grad!“,  poručuju 
iz Organizacijskog odbora uz pozive 
svima da listopad rezerviraju za dolazak 
u Novsku. 

R.I.
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Na  početku  pedagoške  godine  naš  se 
vrtić,  sad  već  tradicionalno,  uključio  u 
obilježavanje  Hrvatskog  olimpijskog 
dana koji je vezan za datum utemeljenja 
Hrvatskog olimpijskog odbora, 10. rujna. 
Djeca našeg vrtića nosila su bijele majice 
u utorak, 12.  rujna, kako bi na  taj način 
obilježili bijelu zastavu na koju se stavlja 
poznati olimpijski simbol- pet krugova.
U  svim  našim  skupinama  obilježili 
smo Hrvatski olimpijski dan na nama 
svojstven način, kroz igru, puno smijeha i 

Hrvatski olimpijski dan

Završna konferencija projekta Zaigraj znanje – Jačanje 
kapaciteta lokalne zajednice

Razvojna  agencija  SI-MO-RA  u  ime 
Hrvatske udruge izrađivača videoigara 
(HU-IZ-VI)  organizirala  je  završnu 
konferenciju  u  sklopu  provedbe 
projekta  Zaigraj  znanje  –  Jačanje 
kapaciteta lokalne zajednice. 
Među  aktivnostima  u  provedbi  ovog 
projekta u proteklih 18 mjeseci 
naglašene  su  Edukacije  –  financijsko 
upravljanje, izrada poslovnog plana, 
crowdfunding,  marketing  i  društvene 
mreže,  društveno  poduzetništvo, 

zabave. Djeca su ispunila veliko dvorište 
te  ga  iskoristila  za  zajedničko  bavljenje 
sportom i tjelesnim aktivnostima. 
Odgojiteljice  i  odgojitelj  su međusobno 
surađivali  u  planiranju  aktivnosti  i 
natjecateljskih  igara  između  skupina  te 
tako dodatno pobudili duh sportskog 
zajedništva. 
Mali sportaši su se okušali u svladavanju 
poligona s preprekama, igrama s loptom 
,  igri  balonima,  vožnji  romobila… 
Kraj  natjecateljskih  igara  obilježen  je 

podjelom prigodnih medalja.
Kroz  različite  aktivnosti  potaknut  je 
interdisciplinarni pristup učenju i razvoju 
djece, pa su tako osim sportskih aktivnosti 
djeca sudjelovala u izradi olimpijskih 
simbola i razgovoru o olimpijskim 
sportovima.

Odgojiteljica
Helena Kovačević

osposobljavanje  za  rad  na  računalu, 
lokalne  inicijative  –  Local  Game  Jam  i 
Info Game Job, izrada edukativnih video 
igara – teme: potres, poplave i pandemija 
i  izrada  online  priručnika  –  tema: 
Osnivanje start-upova.
Provedba  ovog  projekta  započela 
je u prosincu 2021. godine, a 
njegov  je  cilj  jačanje  inicijative  u 
području  zapošljavanja,  društvenog 
uključivanja  te  obrazovanja  i  dobrog 
upravljanja u gaming industriji. Završna 
konferencija  održana  je  u  prostoru 
Poduzetničkog  inkubatora  PISMO  2  u 
Novskoj, a okupljenima su se obratili 
voditelj  projekta  Domagoj  Crnković  te 
predsjednik  udruge  HU-IZ-VI  Dominik 
Cvetovski. 
U okviru ovog projekta posebno se 
ističe  organizacija    Info  game  joba 
održanog 27.  i 28. svibnja 2022. godine 
u  Poduzetničkom  inkubatoru  PISMO 
2 u Novskoj. Cilj  je bio potaknuti 

obrazovanje,  socijalno  uključivanje, 
a tako i zapošljavanje u gaming 
industriji,  a  program  je  sadržavao 
brojna predavanja hrvatskih stručnjaka 
u gaming industriji, njihovih panel 
rasprava  te  prikazom  sadržaja  stanara 
PISMO inkubatora i igranja igara od 
strane članova HU-IZ-VI.
Sam projekt nastavak je inicijative 
koju  već  od  2016.  provodi  SMŽ, RA 
SIMORA i Regionalni koordinator 
SMŽ  –  “SMŽ  –  središte  gaming 
industrije”. Ovaj projekt prilika je i 
mogućnost  da  se  uspješno  nastave 
aktivnosti inicijative te da se krajnjim 
korisnicima ovog projekta, kroz 
snažan  rad  Udruge  omogući  pristup 
edukacijama,  tržištu  rada,  znanju 
i  vještinama  koje  se  danas  traži. 
Vrijednost ovog projekta je 492.050,99 
kn, a projekt je sufinancirala Europska 
unija iz Europskog socijalnog fonda.

Željko Dolgoš
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Kako su mladi Novljani prošli na državnoj maturi?

Trideset  šest  učenika  Srednje  škole 
Novska prijavilo je državnu maturu ove 
godine.  Od  toga,  njih  četrnaest  su 
polaznici gimnazijskog programa 
kojima je matura obavezna, a dvadeset 
dvoje  su  učenici  strukovnih  škola 
i glazbene gimnazije koji su mogli 
birati  žele  li  izaći  na maturu.  Budući 

Provedba projekta „Mladi za Krapje“ UP.04.2.1.11.0332
Projekt „Mladi za Krapje“ 
UP.04.2.1.11.0332  kojeg  provodi 
Udruga mladih Krapje ušao u završnu 
fazu.  Projekt  je  započeo  s  provedbom 
21.03.2022.  u  partnerstvu  s  Udrugom 
mladih Novska i Javnom ustanovom Park 
prirode Lonjsko polje. Ukupna vrijednost 
projekta  je  53.711,36  eura  odnosno 
404.688,23  kuna,  bespovratna  sredstva 
osigurana  su  iz  Europskog  socijalnog 
fonda  (85%)    i  Državnog  proračuna 
Republike Hrvatske (15%). Kroz projekt 
je  nabavljana  informatička  oprema  te 
oprema  za  praktične  vježbe  upravljanja 
u kriznim situacijama koje su se 
provodile na obali rijeke Save na kojima 
su  članovi  OCD-a  imali  priliku  ojačati 

da su protekli tjedan objavljeni 
rezultati mature, raspitali smo se kako su 
prošli učenici Srednje škole Novska.
“Dva učenika poslana su na drugi rok iz 
jednog predmeta,” poručila nam je Željka 
Pugelnik Vuković, profesorica hrvatskog 
jezika u Srednjoj školi Novska, “ali 
ostali  su učenici uspješno položili  svoje 

ispite i to s odličnim rezultatima. Tako 
imamo sjajne ocjene iz hrvatskog i 
engleskog jezika, a matematika je na 
razini hrvatskoga prosjeka.”
Mladi su Novljani, osim 
obaveznih predmeta, prijavljivali 
i ispite iz sociologije, psihologije, 
politike i gospodarstva, likovne 
umjetnosti,  biologije,  informatike, 
fizike  i kemije. A njihovi uspjesi vide 
se i na rezultatima upisa na fakultete.
“Neki  od  fakulteta  koje  su 
učenici  upisali  su:  komunikologija, 
psihologija,  FER,  sestrinstvo, 
računarstvo, menadžment, pedagogija, 
sociologija, informacijska tehnologija, 
informacijske znanosti, kriminalistika, 
učiteljski  fakultet,  cestovni 
promet,  filmsko,  televizijsko  i 
multimedijsko oblikovanje,” 
nabrojila    nam   je   profesorica. Ovim 
putem čestitamo učenicima i želimo im 
sreću u daljnjem obrazovanju.

Nikola Pažin

svoje kapacitete za djelovanje u kriznim 
situacijama. Provedeno je 7 edukacija 
za upravljanje u kriznim situacijama za 
OCD za koje je bio angažiran stručnjak iz 
područja upravljanja kriznim situacijama, 
odrađeno  je  8  interaktivnih  predavanja 
kroz Program prilagodbe poslovanja za 
online poslovanje i organiziranje rada 
na daljinu kojima je osigurana bolja 
spremnost  OCD-a  kao  poslodavaca 
i njihovih zaposlenika na prilagodbu 
poslovanja u uvjetima krize. Dvije 
osobe su imale priliku sudjelovati i proći 
kroz  verificirani  program  obrazovanja 
u  području  financijskog  upravljanja 
u  trajanju  od  150  sati,  čime  su  stekle 
uvjerenje o usavršavanju. Provedena je 

edukacija o volonterstvu te su sudionici 
poboljšali svoje znanje o volonterstvu 
te  naučeno  i  praktično  primijenili  na 
volonterskoj akciji uređenja okoliša u selu 
Krapje. U kolovozu je održan dvodnevni 
forum  o  društvenom  poduzetništvu  u 
kriznim  situacijama  u  sklopu  OCD-a 
na kojem su razmijenjena dosadašnja 
iskustva  te  predložene  nove  ideje.  
Detaljnije  informacije  možete  dobiti  na 
e-mail:  udrugamladih.krapje@gmail.
com i na Facebook stranici: https://www.
facebook.com/udrugamladih.krapje
Projekt  je  sufinancirala  Europska  unija 
iz Europskog socijalnog fonda i Ured za 
udruge Vlade Republike Hrvatske.

Tekst: Tihana Perković

25



NOVLJANSKI vjesnikAKTUALNO

Tužna godišnjica željezničke nesreće u Rajiću

Spuštao se mrak na potezu pruge između 
Novske  i  Okučana,  2  kilometra  prije 
stajališta u mjestu Rajić. Bilo je oko 21.30 
tog petka 9. rujna 2022 godine. Uskoro 
će  uslijediti  druga  je  najteža  nesreća  u 
samostalnoj  Hrvatskoj,  a  treća  od  svih 
željezničkih nesreća koje su se dogodile 
na tlu Hrvatske.
Iz smjera Šida desnim kolosijekom prvo 
je stigao teretni vlak koji je putovao iz 
Turske prema Češkoj, a 30 vagona kroz 
Hrvatsku je vukla lokomotiva tvrtke 
Enna transport. Na području Novske stao 
je,  neslužbeno  nakon  što  je  strojovođa 
primijetio  da  vlak  ne  može  ubrzati.  O 
tome  je  obavijestio  svoje  nadređene. 
Ubrzo nakon toga istim kolosijekom, 
velikom, ali još uvijek nepoznatom 
brzinom – u zadnji kraj teretnog vlaka 
zabio  se  40  godina  star HŽ-ov  putnički 
vlak,  takozvani  mađarac  koji  je  vozio 
na relaciji Vinkovci – Novska. Od siline 
udarca  teško  je  oštećen  ispao  s  tračnica 
na drugi kolosijek, a prevrnuo se i jedan 
teretni vagon. 
U stravičnom sudaru, u putničkom vlaku 
život  su  izgubile  tri  osobe  –  strojovođa 
Mario Gusak, kondukter Tadija Matković 
i putnik u vlaku   Filip Pezić, kojemu  je 
bilo tek 17 godina. Filipova pogibija je 
potresla novljanski kraj. 
Filip je osnovnu školu završio u Novskoj 
a krenuo je u 3. razred Tehničke škole u 
Požegi  –  smjer  elektrotehnika.  Njegovi 
najbliži  kazuju  da  se  od  djetinjstva 
zanimao za tehniku, a u posljednje 
vrijeme  interes  je  pokazivao  za  bežični 
prijenos energije. Bio je inovator, osvajao 

je nagrade na izložbama inovacija u Iloku 
i Ivanić Gradu. Stanovao je u učeničkom 
domu  u  Požegi  a  u  Stari  Grabovac  se 
vraćao  svakog  vikenda.  Njegova  škola 
je u svojoj objavi prije godinu dana 
napisala:  “Filip  je  bio  izvrstan  učenik, 
genijalac,  praktičar.  Učenik  s  kojim 
smo se ponosili kroz mnoga natjecanja. 
Bila je čast poznavati Filipa. U našim je 
životima ostavio neizbrisiv trag. Po dobru 
te pamtimo, s ljubavlju i poštovanjem 
spominjemo“.

Početkom svibnja ove godine objavljeno 
je da je istragom koju su proveli 
tužiteljstvo  i  policija  utvrđeno  da  je 
željezničku  nesreću,  koja  se  dogodila 
9.  rujna 2022. kod mjesta Rajić,  skrivio 
strojovođa putničkog vlaka koji je prošao 
kroz dva crvena signala te se zabio u 
teretni vlak pri čemu je poginuo on i još 
dvije  osobe.  Tijekom  kriminalističkog 
istraživanja,  kojeg  su  proveli  sisačko 
Županijsko  državno  odvjetništvo  i 

Policijska  uprava  sisačko-moslavačka, 
prikupljeni  su  svi  raspoloživi  podaci, 
snimke i potrebna dokumentacija, 
priopćilo  je  sisačko  tužiteljstvo. 
Tužiteljstvo  naglašava  da  je  na  temelju 
svih prikupljenih podataka i dokaza, kao i 
rezultata neovisnog vještačenja utvrđeno 
da  je  strojovođa  putničkog  vlaka  nakon 
izlaska  iz  kolodvora  Okučani  prošao 
pored tri prostorna signala. Sisački ŽDO 
je  priopćio  da  je  obiteljima  poginulih 
dostavljena pisana obavijest o utvrđenim 
uzrocima željezničke nesreće i uputom o 
njihovim pravima. 
Nisu  se  svi  složili  s  rezultatima  istrage. 
Sindikat  strojovođa  Hrvatske  ustvrdio 
je,  suprotno  tvrdnjama  HŽ-a,  da  je  za 
željezničku  nesreće  u  kojoj  su  poginule 
tri  osobe,  a  njih  11  je  ozlijeđeno,  kriva 
neispravna i nefunkcionalna signalizacija 
između kolodvora Okučani i Novska. 

Željko Dolgoš
Foto: JVP Novska , obitelj Pezić

Bolno sjećanje na našeg voljenog

FILIPA PEZIĆA – Fiću

tragično preminulog u željezničkoj nesreći

13. 07. 2005. - 09. 09. 2022.

Smrt je iznenada odnijela tvoj život i mladost.
Prekinula tvoje snove o budućem životu i tvojim izumima.
Nama je ostavila tugu, bol i žalost, ali nismo te zaboravili.

Neka ti je vječna slava.

Tvoja obitelj
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Nika u Rio de Janeiru

Hrvatski školski sportski savez 
sudjelovao je na ISF Gymnasiade 
2023,  međunarodnom  multisportskom 
školskom događanju koje se ove godine 
održavao  u  Rio  de  Janeiru  u  Brazilu 
od  19.  do  27.  kolovoza  2023.  godine. 
Gimnazijadu je organizirala Svjetska 
školska  sportska  federacija,  a  Hrvatsku 
je predstavljala delegacija od 40 članova 
u šest školskih sportova. Na ovom je 

Dora Pavić proglašena za najbolju 
školsku novinarku u Hrvatskoj

Hrvatski školski sportski savez (HŠSS) 
nedavno je proglasio pobjednike 
projekta „Igram, pišem, lajkam“ (IPL), 
a među nagrađenima istaknula se Dora 
Pavić,  učenica  3.  razreda  gimnazije 
Srednje škole Novska. Dora je 
osvojila  zasluženo  priznanje  za  svoj 
trud i izvrsnost u novinarstvu u okviru 
ovog natjecateljskog projekta.

Dora  je  svoj  IPL  put  započela  kao 
učenica  iz Novske,  a  završila  ga  je  kao 
iznimno talentirana novinarka koja je 
svojim  radom  oduševila  stručnjake  iz 
komunikacijskog  tima  HŠSS-a.  Njezin 
angažman  i  predanost  projektu  nisu 
prošli nezamijećeni. Osim svojeg talenta, 
Dora je imala i odličnu podršku u svojoj 
mentorici,  profesorici  Željki  Pugelnik 
Vuković.  Njezino  stručno  usmjerenje 
pomoglo je Dori u razvoju novinarskih 
vještina koje su je dovele do ovog 
značajnog  priznanja.  Uz  Doru,  titulu 
pobjednika nose  i  učenici Ema Dolić  iz 
Siska  te  Valentino  Savić-Seifert  iz 
Rovinja.
Ovi mladi novinari, zajedno s 
još dvadesetak svojih kolega i 
kolegica, svakodnevno su pratili 
događanja  na  državnim  prvenstvima. 
Njihova uloga obuhvaćala je objavljivanje 
stotina  fotografija,  prenošenje  rezultata, 
sudjelovanje  u  prijenosima  uživo  te 

otkrivanje priča o talentiranim mladim 
sportašima kroz intervjue. 
Osim što će dobiti zaslužena priznanja, 
tri ovogodišnja prvaka, kao i svi finalisti, 
bit  će  nagrađeni  simboličnim  poklon-
bonovima za trgovine s informacijskom 
opremom Aviteh. Dodjela priznanja 
Dori,  Emi  i  Valentinu  bit  će  održana 
na ovogodišnjem Simpoziju „Školski 
sport“.
Dora  Pavić  nije  samo  uspješna 
učenica  novinarka  već  i 
ponosna predstavnica svoje škole i 
Novske, a njezin uspjeh inspiracija je 
mladim  budućim  novinarima  širom 
Hrvatske. Projekt „Igram, pišem, 
lajkam“ nastavlja poticati mlade talente 
da  se  uključe  u  promociju  školskog 
sporta i razvoj novinarskih vještina, 
a Dora je sjajan primjer kako se 
predanim  radom  i  stručnim vođenjem 
može postići izvanredan uspjeh.

Karlo Kesić

Prvenstvu sudjelovala učenica novinarka 
Nika  Baić,  bivša  maturantica  Srednje 
škole Novska koja je uz
mentoricu Mariju Bobinski hrvatska 
predstavnica u novoj suradnji potaknutoj 
uspjehom projekta „Igram, pišem, 
lajkam“. 

Na  inicijativu  glavnog  tajnika  HŠSS-a 
Ivana  Dujića  i  glavnog  tajnika  ISF-a 
Hrvoja Čustonje, potpisan je Sporazum o 

suradnji kojim IPL učenici novinari imaju 
mogućnost  sudjelovanja  u  medijskim 
volonterskim aktivnostima na Svjetskim 
prvenstvima, zajedno s ISF medijskim 
timovima. 
Upravo je Nika bila odabrana novinarka 
koja  je  na  društvenim  mrežama  kao 
IPL  ISF  Media  Ambassador  pratila 
i objavljivala sve uspjehe hrvatskih 
sportaša na Gimnazijadi. Njen zadatak 
bio je fotografirati, pisati članke, snimati 
videe  te  objavljivati  napravljen  sadržaj 
na  društvenim  mrežama  Hrvatskog 
školskog sportskog saveza, dok je 
za  društvene  mreže  Svjetske  školske 
sportske  federacije  radila  intervjue  i 
videe na engleskom jeziku. 
Nakon povratka iz Brazila, Nika je 
gostovala u emisiji Ivana Fedora „Ono 
nešto” koja slušatelje Radia Sljeme 
utorkom upoznaje s mladim darovitim 
učenicima.

Željko Dolgoš
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NOVLJANSKI vjesnikKULTURA
Novo interaktivno iskustvo koje povezuje svijet tehnologije i kulture
Izgubljeni u vremenu: Razotkrivanje povijesti obitelji Knopp

Putovanje u čarobnu zemlju Dječurliju

Rujan  označava  povratak  u  školske  klupe 
i skori dolazak jeseni, ali ljubitelji dobre 
priče  i  pripovijedanja  znaju  da  on  donosi 
još  nešto  –  putovanje  u  čarobnu  zemlju 
Dječurliju  i  to  šestu  godinu  zaredom. 
Kao i dosad, odvijao se šarolik program 
sa zanimljivim gostima. Festival  je 
otvoren  jednom dobrom pričom u izvedbi 
pripovjedačice Margarete  Peršić.  Slijedilo 
je  predstavljanje  slikovnice  Čarobne 
naočale  i kreativna  radionica,  s autoricom 
Anom  Dobričić  i  ilustratoricom  Vendi 
Vernić.  Potom  se  družilo  s  Ivom Dužić  i 
njezinom knjigom 8 lajkova koja mladim 
čitateljima  kroz  radnju  i  likove  nastoji 
približiti  knjige,  čitanje,  svijet  mašte, 
lijepih riječi i užitak čitanja. 

Muzejska  zavičajna  zbirka  Grada 
Novske poziva posjetitelje da se upuste 
u nevjerojatno putovanje kroz prošlost kroz 
svoje potpuno novo iskustvo – interaktivna 
vodstva putem aplikacije “Naratour”!
“Izgubljeni u vremenu: Razotkrivanje povijesti 
obitelji Knopp” predstavlja revolucionarnu 
interaktivnu  turu  koja  će  vas  povesti  kroz 
skrivene kutke muzejske zbirke. Ova tura 
omogućuje  posjetiteljima  da  zaranjaju  u 
prošlost i otkrivaju tajne koje su oblikovale 
povijest Novske.
Sa sedam tzv. checkpointova, svaki s 
intrigantnim  zagonetkama,  posjetitelji  će 
biti  vođeni  kroz  prostor muzeja,  otkrivajući 
fascinantne  činjenice  o  obitelji Knopp,  koja 
je imala ključnu ulogu u razvoju grada, kako 
gospodarski, tako i kulturno.
Ovo inovativno iskustvo nudi interaktivnu 
avanturu na hrvatskom i engleskom jeziku, 
prilagođenu  svim  uzrastima  i  interesima. 

Uz iznimno povoljne cijene ulaznica za 
samo 0,65 eura za djecu i 1,30 eura za odrasle 
gdje  će  svi moći  uživati  u  bogatoj  povijesti 
grada.
Najbolje od svega, interaktivna vodstva 
putem aplikacije Naratour i sama aplikacija 
su potpuno besplatni. Za pristup, sve što je 
potrebno je skenirati QR kod priložen u ovom 
članku, odnosno kod galerije fotografija.
Osim  toga,  uskoro  će  biti  dodana  još  jedna 
inovacija,  audiovodič  unutar  aplikacije  koji 
će  dodatno  obogatiti  iskustvo  posjetitelja. 
Pridružite se otkrivanju duboko ukorijenjenih 
priča  koje  su  oblikovale  naš  grad  i  osjetite 
prošlost na sasvim nov način. Posjetitelji  su 
pozvani  da  posjete  Facebook  profil  i  web 
stranicu  muzeja  za  više  informacija  i  budu 
spremni  da  zakorače  u  prošlost  s  novim 
interaktivnim iskustvom.

Luka Štefan

Predstavila  se  i  Sanja  Pilić,  jedna  od 
najpopularnijih  književnica  za  djecu.  Djela 
Sanje Pilić dio  su odrastanja gotovo svakog 
djeteta  počevši  od  slikovnica  za  najmlađe, 
osnovnoškolske lektire, pa do romana za 
mlade. Tako se autorica publici i najmlađima 
predstavila kroz brojne anegdote iz svog 
bogatog  književnog  stvaralaštva  i  pročitala 
nekoliko odlomaka iz svojih knjiga. 
Festival završava proglašenjem pobjednika 
svima  već  poznatog  ljetnog  čitateljskog 
izazova  “U  japankama  do  knjižnice”  –  u 
kategoriji od 7 do 9 godina najviše knjiga 
pročitao  je  Nikola  Popović,  u  kategoriji 
od  10  do  12  godina  Jelena  Popović,  dok 
je  u  kategoriji  od  13  do  14  godina Andrea 
Tobijaš.  te jednog noviteta, literarnog 

natječaja za osnovnoškolce “Moja glava – 
čudesna sprava”. Pristiglo je  12 radova, a u 
kategoriji od 1. do 4. razreda pobjedničkim 
radom proglašen je „Noć u šumi“ Nikoline 
Bosanac,  učenice  3.  razreda  Osnovne 
škole  Rajić,  a  u  kategoriji  od  5.  do  8. 
razreda pobijedila je pjesma „Vrijeme“ 
Laure Božić, učenice 7. razreda Katoličke 
osnovne škole u Novskoj. 
„Knjižničarke  Gradske  knjižnice  “Ante 
Jagar”  iz  Novske  uložile  su  izniman 
trud i organizirale još jedno , 6. po redu 
izdanje Festivala pripovijedanja i dobre 
priče  “U  zemlji  Dječurliji”.  Prekrasno 
vrijeme  omogućilo  je  odvijanje  svih 
aktivnosti na otvorenom, u okolišu lijepe 
gradske knjižnice. Osobno sam obogaćena 
iskustvom  praćenja  programa  u  kojem 
su nastupale sjajna umjetnica Margareta 
Peršić,  zatim  kreativne  autorice  vrlo 
zapažene  slikovnice  “Čarobne  naočale” 
Ana  Dobričić  i  Vendi  Vernić  te,  nije 
pretjerano  reći,  ikona  hrvatske  dječje 
književnosti,  aktualna  kandidatkinja  za 
Andersenovu  nagradu,  književnica  Sanja 
Pilić. Moja publika na pragu adolescencije 
bila  je  začudno  suradljiva  pa  sam  dobila 
mala krila. Sretan dan u zemlji Dječurliji! 
Kakav bi uopće i mogao biti?”, poručila je 
preko društvenih mreža Iva Družić.

Željko Dolgoš
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Prvaka Europe u bacanju kugle Viktora Barešića 
primila gradonačelnica Marija Kušmiš

Viktor  Barešić  se  atletikom  bavi  7 
godina,  a  na  Prvenstvu  Europe  za 
gluhe  osobe  održanom  od  21.  do  26. 
kolovoza u poljskom gradu Szczecinu  
Viktor je u konkurenciji juniora 
osvojio prvo mjesto u bacanju kugle, 
uz novi osobni rekord od 11,12 metara. 

Održane praktične vježbe i volonterska akcija u sklopu 
projekta „Mladi za Krapje“ UP.04.2.1.11.0332

Kroz mjesec lipanj i srpanj u 
sklopu projekta „Mladi za Krapje“ 
UP.04.2.1.11.0332 kojeg provodi Udruga 
mladih  Krapje  održane  su  praktične 

vježbe upravljanja u kriznim situacijama 
koje su se provodile na obali rijeke Save 
na kojima su članovi OCD-a imali priliku 
ojačati  svoje  kapacitete  za  djelovanje 
u  kriznim  situacijama.  Za  praktične 
vježbe upravljanja u kriznim situacijama 
nabavljena  je  oprema  pomoću  koje 
su  vježbe  realizirane.  Za  vježbe  je 
bio  angažiran  stručnjak  iz  područja 
upravljanja kriznim situacijama, sudionici 
su učili o gradnji zečjih nasipa, nastanku 
poplave, spašavanju stanovništva i 
imovine od poplave i potresa, veslanju 
te komunikaciji s ostalim dionicima 
hitnih  službi.  Provedena  je  edukacija  o 
volonterstvu te su sudionici poboljšali 
svoje  znanje  o  volonterstvu  te  naučeno 

i  praktično  primijenili  na  volonterskoj 
akciji uređenja okoliša u selu Krapje.  
Projekt  je  započeo  s  provedbom 
21.03.2022.  u  partnerstvu  s  Udrugom 
mladih Novska i Javnom ustanovom Park 
prirode Lonjsko polje. Ukupna vrijednost 
projekta  je  53.711,36  eura  odnosno 
404.688,23  kuna,  bespovratna  sredstva 
osigurana  su  iz  Europskog  socijalnog 
fonda  (85%)    i  Državnog  proračuna 
Republike Hrvatske (15%).
Detaljnije  informacije  možete  dobiti  na 
e-mail:  udrugamladih.krapje@gmail.
com i na Facebook stranici: https://www.
facebook.com/udrugamladih.krapje

Tekst i foto: Tihana Perković

Uz  to,  osvojio  je  i  brončanu medalju  u 
bacanju diska. 
Gradonačelnica  Grada  Novske  Marija 
Kušmiš  i  zamjenik  Siniša Kesić  primili 
su povodom ovog velikog sportskog 
uspjeha Viktora i  trenera JAK-a Nevena 
Šepovića.  “Ovo  je  sjajan  rezultat  za 

Viktora, postavio je u obje discipline 
osobne rekorde. Prvi put sudjelujemo 
na natjecanjima gluhih i ovo 
je sjajno iskustvo natjecanja u novim 
situacijama i okruženju. 
Sada Viktor ima par dana odmora, a 
onda krećemo s treninzima za nastavak 
sezone“,  izjavio  je  trener  Šepović.  Uz 
natjecanja u okviru Hrvatskog atletskog 
saveza,  Viktora  u  siječnju  očekuje  i 
nastup na prvim Svjetskim igrama 
gluhih za mlade do 18 godina i to u Sao 
Paolu, Brazil.
Gradonačelnica  je  zahvalila  Viktoru 
na sportskoj promociji grada i puno 
uspjeha  u  Brazilu,  jer  Viktor  će  biti 
uopće prvi sportaš iz Novske koji će se 
natjecati u Južnoj Americi.

Željko Dolgoš
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Rekreativci i ljubitelji trčanja
u Novskoj na utrci Novska RUN

Organizacijski uvijek savršena, 
staza  osmišljenih  da  uživati  mogu 
i  napredni  trkači,  ali  i  početnici, 
Novska Run definitivno spada u onu 
kategoriju utrka koju bi svaki ljubitelj 
prirode barem jednom trebao istrčati. 
Ili barem prehodati. 
Već  tradicionalno,  19.  kolovoza 
rekreativci  i  ljubitelji  trčanja  našli 
su se u Novskoj na utrci Novska 
RUN a na izboru su imati tri staze 
različitih  duljina.  Najkraća  nazvana 
Wrong Turn je namijenjena ne samo 
početnicima,  nego  i  ljudima  koji  se 
ne  bave  rekreativnim  trčanjem,  no 
žele sudjelovati ne samo u utrci, nego 
i u njezinom humanitarnom dijelu 
(dio  novca  prikupljenih  startninama 
uplatit će se udruzi „Sunca Novske”). 
Tri  kilometra  asfaltirane  ceste,  uz 
pokoju laganu uzbrdicu, pored šume 
i  kroz  predivno  uređena  novljanska 
predgrađa,  nije  previše  čak  ni  po 
jakom ljetnom suncu. 
Lucija  Dupelj  iz  Atletskog  kluba  Fit 
iz  Zaprešića  osvojila  je  prvo  mjesto 
za  žene,  a  Luka  Marić  iz  kluba 
Maratonjare iz  Kutine za muškarce.
Sve utrke se hvale da imaju posebnu 
stazu, a stvarno rijetke od njih ih i 

imaju. NovskaRUN svakako ima 
jednu  takvu. Bez obzira da  li  se  trči 
kraću dionicu (Run the Woods) od 9 
kilometara  ili  dužu  (Spartana)  od  16 
kilometara, obje ostavljaju bez daha. 
Srednja staza duljine od 9 kilometara 
nazvana Run the Woods jedna je od 
najljepših  trkačkih  staza  na  kojima 
se kombiniraju asfalt i šumski putevi  
Počinje  u  centru  grada,  a  onda  se 
uspinje vijugavom cestom prema 
jezeru i šumi.
Maja Radočaj  iz Atletskog  kluba  Fit 
osvojila je prvo mjesto među ženama, 
dok  je  Renato  Dasović  iz  Atletskog 
kluba  Maksimir  trijumfirao  među 
muškarcima. 
Spartana nudi više šume i odmora za 
oči.  Prvi dio staze vodi do Novljanskog 
jezera, a zatim nastavlja makadamom 
prema izvoru Jelenova glava te preko 
brojnih  potočića  i  manjih  zemljanih 
usjeka duboko u novljanskoj šumi 
vraća prema gradu.. 
Katarina  Ciprić  Čurčić  iz  Atletskog 
kluba Nova Gradiška pobijedila je 
među  ženama,  a  Ivan  Maletić  iz 
Atletskog kluba Fit među muškarcima. 
-  Novska  se  posljednjih  godina 
razvila u jedan od najprosperitetnijih i 

najljepših gradova Zapadne Slavonije 
i Sisačko-moslavačke županije. Puno 
se gradi i obnavlja, eko seoski turizam 
ima  veliki  potencijal,  a  sve  većem 
broju posjetitelja svakako pridonose 
vrlo dobro osmišljeni rekreacijski 
turizam  i  blizina  Jasenovca  te  Parka 
prirode Lonjsko polje,  rekao  je  Josip 
Fabijanić.
Ovogodišnje izdanje “Novska RUN” 
utrke bilo je posebno emotivno jer 
je  posvećeno  humanitarnoj  udruzi 
“Sunca  Novske“.  Uz  članove  ove 
udruge  koji  su  također  sudjelovali 
u  utrci,  prikupljena  su  financijska 
sredstva za podršku radu udruge. 
Partneri  i  pokrovitelji  ovog događaja 
uključuju  Grad  Novsku  te  brojne 
komercijalne sponzore poput tvrtke 
L’Oréal,  Zagrebačke  pivovare  i  Red 
Bulla. Nakon  utrke,  održan  je  veseli 
after party s koncertom i proglašenjima 
najbržih  trkača,  Posjetitelji  su  mogli 
uživati  u  glazbenom  programu 
rock  benda  “Mačkovi  uzdanici“,  a 
voditelj  Dragan  Vlajnić  je  educirao, 
informirao i zabavljao prisutne. 

Željko Dolgoš
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Ređenje bogoslova Ivana Klarića iz Župe bl. Alojzija 
Stepinca u Novskoj za đakona

Na  blagdan  sv.  Lovre,  đakona  i 
mučenika, koji  je  i zaštitnik Požeške 
biskupije te njezinog Caritasa, 
održano  je  svečano  biskupijsko 
slavlje u dvorištu Biskupskog doma 
u  Požegi.  Visoko  dostojanstvo  ovog 
događaja  obogatila  je  prisutnost 
požeškog  biskupa  msgr.  Antuna 
Škvorčevića,  koji  je  predvodio 
obred. Središnji trenutak slavlja bio 
je ređenje bogoslova Ivana Klarića iz 
Župe bl. Alojzija Stepinca u Novskoj 
za đakona.

Slavlju su se pridružili vjernici iz raznih 
dijelova  Požeške  biskupije,  a  među 
njima su posebno istaknuti Caritasovi 
volonteri iz različitih župa, biskupijski 
stipendisti te korisnici Caritasove 
kuhinje  u  Požegi.  Ovaj  svečani 
događaj  predstavljao  je  priliku 
za  zajedničko  okupljanje  vjernika 
i svih onih koji svojim trudom i 
dobrotom doprinose biskupijskoj 
zajednici.
Nakon liturgijskog dijela, 
skupina Caritasovih volontera i 

biskupijskih  stipendista  pridružila 
se  u  Dvorani  sv.  Terezije  u  Požegi 
kako bi nastavili proslavu kroz 
prigodni program. Ovaj dio 
događaja bio  je  prilika da  se  istakne 
važnost  Caritasove  misije  koja  se 
očituje  kroz  djelovanje  solidarnosti  i 
brige za one koji su u potrebi.
Požeška  biskupija,  koja  ima  duboko 
ukorijenjenu tradiciju i vjersku 
posvećenost, ovim svečanim slavljem 
dodatno  je  ojačala  svoje  veze 
unutar vjerničke zajednice te istaknula 
važnost dijeljenja i brige za najranjivije 
članove društva. Svečanost  je  istakla 
i  ulogu  novourođenog  đakona  Ivana 
Klarića,  koji  će  svojim  služenjem 
pridonositi duhovnom rastu zajednice. 
Đakonu Ivanu čestitamo na zaređenju 
te mu želimo puno uspjeha i sreće.
Ovo zavjetno slavlje na blagdan sv. 
Lovre  još  jednom  je  podsjetilo  na 
važnost  ljubavi  prema  bližnjima  i 
angažiranosti  u  promicanju 
zajedništva, vrijednosti koje 
su temelj vjerske i ljudske 
etike.  Požeška  biskupija  nastavit 
će  svoje  djelovanje  utemeljeno  na 
ovim  načelima  te  će  i  dalje  biti 
svijetla  točka  nade  i  solidarnosti  u 
svojoj zajednici i šire.

Karlo Kesić
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